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TEDEN OTROKA IN DRUGE
DOGODIVŠČINE V VRTCU ŽETALE 

Tako kot vedno se je v našem vrtcu ponovno veliko dogajalo, posebej 
zanimivo in zabavno pa smo se imeli ob tednu otroka, katerega slo-
gan je bil letos »RAZIGRAN UŽIVAJ DAN«.
Ključna sporočila so bila:
igra ti pomaga razvijati domišljijo, ti krepi telo, spleta prijateljstva 
ter najpomembnejše: igra nas povezuje. Otroci so uživali na poho-
du, v raziskovanju narave in nabiranju kostanjev, ki nam jih je kasneje 
spekel hišnik. Sledila je zabava ob pokušini kostanja, plesu in glasbi. 
Ob gledanju poučnih risank in peki kokic smo si pričarali čisto pravi 
kino dan. Obiskala nas je gledališka skupina Miškino gledališče in nas 
navdušila s predstavo Pojoči smetkonjami. V torek so otroci v vrtec 
pripeljali svoja kolesa in poganjalce ter urili in krepili svoje kolesarske 
sposobnosti in spretnosti. V sklopu projekta kulturne dediščine pa 
smo se preizkusili v kuhanju in peki slovenskih tradicionalnih jedi. 
Z zanimivimi in poučnimi dejavnostmi ter zabavnim in razigranim 
vzdušjem smo nadaljevali tudi v novembru. Obeležili smo tradicionalni 
slovenski zajtrk in se hkrati seznanili s pomenom zajtrka, čebelarstva 
in domače lokalne hrane. Razveselili smo se tudi prve letošnje pošiljke 
snega, ko so otroci uživali v zimskih radostih in dogodivščinah. Se-
daj smo že veselo zakorakali v pravljični december, tradicionalno smo 
okrasili smrečico in prostore našega vrtca, po igralnicah se bleščijo 
praznične lučke, iz zvočnikov prihajajo praznične melodije, čaka pa 
nas še veliko dišečih in vznemirljivih dogodkov. Po vrtcu se bo kmalu 
širil vonj slastnih piškotov in pri vratih bo pocingljal Božiček. Otroci in 
vzgojiteljice smo že v velikem pričakovanju »visokega« obiska.

Vrtec Žetale
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DOBER DAN

Lepo pozdravljeni, spoštovani občani in občanke naše OBČINE 
Žetale.
Prav naključje je hotelo, da danes, 3. grudna, razmišljam o 
UVODNIKU v 79. številko Ž. N. , saj je danes Ta veseli dan kul-
ture ali 221. leto od rojstva največjega slovenskega poeta Fran-
ceta Prešerna.
Za razliko od lanskega 3. decembra je danes vse zeleno, meg-
lena koprena se razteza po Maclju, Donačka gora je poniknila; 
za naše najmlajše bo naslednji teden belo veselje, saj vreme-
noslovci pravijo, da bo sneg pobelil tudi našo žetalsko naravo. 
Dan se nagiba k poldnevu in sončni žarki se bohotijo po dolini. 
Življenje se prilagaja temu letnemu času; vse je mirno in tiho, 
še sosedov pes je utihnil, čaka na sončne dni in na tisto belo 
muco, da bosta uganjala direndaj po urejenem kmečkem dvo-
rišču. Nič več ne velja preprost izrek: »Ta dva se sovražita kot 
pes in mačka.« V današnjih dneh prijateljujeta in uživata hrano 
v obliki briketov.
Času pravimo VESELI DECEMBER, ni se še utekel izraz veseli 
gruden, a je čas, da vsaj v mislih prehodimo pot leta 2021, ki je 
bilo polno presenečenj doma in po svetu. Povsod je odmevala 
misel, da še vedno gostuje virus covida-19, napoveduje novo 
inačico virusa in po vseh medijih slišimo stavek »Cepite se!« 
Ljudje se ravnajo po svojih prepričanjih, mnogi se držijo co-

vidnih navodil, a najbolje je, da vsak posameznik skrbi in ohra-
nja svoje zdravje. Koledar prihajajočega leta bo zaznamovan s 
365 dnevi in vsak dan bo imel svoj namen, saj beležimo dneve, 
kot so dan pozdrava, zdravja, nasmeha, celo dan stranišč je na 
seznamu.
Na Žetalskem tečejo dnevi mirno, manj je druženj, malo kul-
ture, ki jo nekateri pogrešamo, saj so bila najlepša doživetja 
v naši večnamenski dvorani, a upajmo, da bo v prihodnjem 
letu spet živahno na odru in bodo dovoljena druženja. Hvale 
vredno je, da obstajajo različni mediji, lepe knjige in barvita 
žetalska narava. Poslužujemo se teh dobrin in megleni dnevi 
bodo minili tako hitro kot leto 2021. Približujejo se nam prazni-
ki, ki jih bomo preživeli z ljudmi, ki jih imamo radi, in z željo, da 
ostanemo zdravi in ustvarjalni.
Spoštovani bralci in bralke Ž. N., ostanite zdravi in prijazni, sez-
nanite se z novicami naše OBČINE. Do naslednje izdaje lepo 
pozdravljeni, takrat že v pomlajeni in cvetoči vesni ali pomladi.

Uredniški odbor in 
odgovorna urednica M. K.

PRIJETNO, ZDRAVO PRAZNOVANJE.
Srečen, miren BOŽIČ,

polni optimizma in dobrih
misli vstopite v leto 2022.

ŽUPAN, OBČINSKA UPRAVA, OBČINSKI SVET
UREDNIŠKI ODBOR Ž. NOVIC

VOŠČILO

Pregovori o zimi
Če v decembru bliska, grmi,

 za drugo leto vetrove budi.
Na božič vetrovno,

ob letu sadja polno.

Če se na svečnico jasno zdani, zima rada še dolgo trpi.
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ŽUPANOV UVODNIK

Pričakovanje praznikov in novega leta 
je zopet v primežu epidemije. Novi in 
novi valovi epidemije, nove mutacije 
virusa zahtevajo vedno nove ukrepe. Če 
smo lani ob tem času z nestrpnostjo 
pričakovali cepiva in verjeli, da bomo z 
njimi epidemijo premagali, je zdaj jasno, 

da cepiva vsaj pri nas niso prinesla pravega olajšanja. 
Vse preveč, mnogo več, kot v drugih razvitih državah, 
je dvomov v učinkovitost cepiv, predvsem pa vere v 
njihovo škodljivost in stranske učinke ter posledično 
zavračanje cepljenja. Odpor proti cepljenju, odpor proti 
ukrepom in celo zanikanje obstoja virusa je v Sloveniji 
med najmočnejšimi v Evropi. Družba je razdeljena, kot 
ni bila še nikoli. Ljudje so naveličani vedno novih in hitro 
spreminjajočih se ukrepov. Težko je kot nestrokovnjak 
presojati argumente enih ali drugih, vendar je dejstvo, da 
je četrti val prizadel Slovenijo bolj kot katerokoli državo, 
kjer je precepljenost višja. Dejstvo je, da se je vsaka 
epidemija do sedaj premagala z množičnim cepljenjem. 
Res je, da so tudi odločitve stroke pogosto pod vplivom 
kapitala, pa vendar bi morali bolj zaupati strokovnjakom, 
ki se pojavljajo z imenom in priimkom in stojijo za svojimi 
argumenti, kot pa anonimnežem na družbenih omrežjih.
Tudi če razumemo dvome in argumente necepilcev proti 
cepljenju, pa je nerazumljiva agresivnost posameznikov in 
skupin, ki grozijo zaposlenim v trgovinah, lokalih servisih, 
poštah, bankah in še kje, ker izvajajo ukrepe, ki jih od 
njih zahtevajo nadrejeni in zakonodaja. Ne glede na to, 
če se nam ti ukrepi pogosto ne zdijo dovolj premišljeni, 
se vendar kot posamezniki ne moremo odločati, ali jih 
bomo spoštovali ali ne. Povsem nesmiselni so številni 
pozivi raznih društev in posameznikov županom, naj 
ne spoštujemo in preprečimo izvajanje ukrepov, ki jih 
je sprejela vlada. Če bi bilo tako, bi nastal popoln kaos 
in dokončen zlom vseh sistemov. O zakonitosti ukrepov 
v demokratični družbi pač presoja najvišji pravosodno 
organ, to je Ustavno sodišče. Dokler pa veljajo, jih pač 
moramo izvajati. 
Žalostno pa je, da bodo posledice trenutnega stanja 

v družbi izjemno boleče. Ne gre samo za tiste, ki 
bodo oziroma so po nepotrebnem prehitro preminuli. 
Nepotrebne posledice bodo imeli tudi mnogi, ki so 
bolezen preboleli. Hude posledice pa bodo imeli bolniki, ki 
s covidom-19 nimajo nobene zveze, pa zaradi trenutnega 
stanja v zdravstvu, ki se pretežno ukvarja s covidom-19, 
ne dobijo pravočasne in ustrezne zdravstvene preskrbe. 
Človeška solidarnost, ki je v Sloveniji vedno bila na 
visokem nivoju, je tu padla. Svoboda in pravica vsakega 
posameznika se neha, ko ogrozi svobodo in pravice 
drugega. Vse preveč je tistih, ki mislijo samo na sebe 
in ne premislijo, kaj lahko njihova prepričanja in dejanja 
povzročijo sočloveku. Strpnost, solidarnost, razumevanje 
in kultura v medsebojnih odnosih v družbi so v tem 
trenutku na veliki preizkušnji. Epidemija pa seveda 
ne pušča posledic samo v zdravstvu, temveč v vseh 
sistemih v družbi. V občini smo tudi v tem letu imeli 
zelo malo kulturnih, športnih in družabnih dogodkov. 
Okrnjen je bil tudi občinski praznik. Zato smo toliko 
bolj zadovoljni, da smo načrtovane investicije v občini v 
celoti izpeljali in jih celo presegli. Tudi to leto je bilo v 
največji meri namenjeno posodabljanju in vzdrževanju 
cestne infrastrukture, krepitvi pogojev za turizem in 
posodabljanju opreme za zaščito in reševanje.
V letu, ki prihaja, bomo s takšno orientacijo nadaljevali. 
Pričakujemo pa tudi prve razpise iz Programa za 
okrevanje in odpornost in najavo razpisov iz nove 
fi nančne perspektive. Upam, da bodo pogoji takšni, da 
bomo lahko spet aktivno sodelovali v črpanju evropskih 
sredstev, kar v iztekajočem se obdobju ni bilo možno. 
Pravijo, da so pred nami težki časi. Sicer pa tudi v 
preteklosti ni bilo vse rožnato in vsaj v naši občini smo 
težkih časov vajeni. Ko se jih spominjamo, govorimo o 
»dobrih starih časih«, zato vas vabim, da ostanemo 
pozitivno usmerjeni in optimistično zremo v prihodnost.
Želim vam prijetno praznovanje, v letu, ki prihaja, pa 
vam želim obilo sreče, uspehov, osebnega zadovoljstva 
in zdravja.

Vaš župan

RAZMISLEK O VREDNOTAH V DRUŽBI

Če Vincenc s soncem na trto posveti,
na Martinovo ne bo suše v kleti. 

Če v januarju ni snega, 

zato šele april ga da. 

Če se Polona v soncu odtaja, 

v mokrem poletju gob preostaja.
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Županov govor 
22. občinski praznik

Spoštovani, 
»Vsak človek je zase svet, čuden, svetal 
in lep, kot zvezda na nebu ...«, je zapisal 
pesnik. Še posebej je pomemben vsak 
človek v občini s tako malo prebivalcev, 
kot jih ima naša, zato ne bom pozdravljal 
vsakega posebej, temveč lep in prijazen 
pozdrav vsem, ki ste se zbrali na današnji 
osrednji proslavi ob 22. prazniku Občine 
Žetale. Pa vendar človek svoje polno 
in kvalitetno življenje zaživi šele v ožji 
skupnosti med svojimi najbližjimi in v 
širši skupnosti med sokrajani, sodelavci, 
znanci in prijatelji. Zato posebej prisrčen 
pozdrav vsem našim cenjenim gostom, 
ki s svojo prisotnostjo dajete našemu 
prazniku poseben pomen. Lep in prisr-
čen pozdrav na daljavo tudi vsem tistim, 
ki se zaradi ukrepov, ki nam že drugo 
leto krojijo praznovanje, današnje prire-
ditve niste mogli udeležiti. 
Prav pandemija, ki še kar traja, že drugo 
leto kroji življenje ne samo v občini, tem-
več v celotni državi in svetu. Globalna 
bolezen je globoko zarezala v vsakdanje 
življenje in navade ljudi, v ekonomijo, 
povsem je omajala zaupanje ljudi v stro-
ko, v institucije, politiko, predvsem pa v 
medsebojne odnose. Trajalo bo še dolgo, 
da si bo družba, ki je po besedah našega 
ministra za zdravje bolna, opomogla.
Pandemija že drugo leto zapored kroji 
življenje tudi v občini. Predvsem je pov-
sem spremenila družbeno in družabno 
življenje, ohromila delovanje društev in 
praktično onemogočila večino prireditev 
v občini.
Zato sem še posebej vesel, da je delo 
Občine Žetale teklo praktično nemote-
no. Izvedli smo vse investicije, ki smo jih 
načrtovali, dvoletni plan modernizacije 
občinskih cest pa presegli. Modernizira-
li smo štiri odseke cest v skupni dolžini 
približno tri kilometre v vrednosti prib-
ližno 250.000 evrov, sanirali plaz Ledin-
ca v vrednosti 140.000 evrov, dokončali 
obnovo in opremo Pušnikove domačije 
v vrednosti 50.000 evrov, skupaj z dru-
gimi haloškimi občinami izvedli projekt 
Visit Haloze, ki je bil v naši občini vreden 
40. 000 evrov, namenili 70.000 evrov 
za nakup in opremo novega gasilskega 

vozila. Skupaj smo torej za investicije na-
menili 550.000 evrov, kar je ob vrednosti 
proračuna v višini 1.700.000 evrov zavi-
dljiva številka.
Za kvaliteto življenja v občini pa niso 
pomembne samo investicije. Skoraj 
200.000 evrov letno namenimo za 
vzdrževanje cest, čez 350.000 evrov za 
delovanje šole in vrtca, fi nanciramo šol-
ske prevoze, javno gasilsko službo, delo-
vanje društev, pa tudi delovanje društev, 
zavodov in organizacij izven občine, ki 
so pomembni za naše občane. 
To omenjam zato, ker se je ob pobudi 
za še eno novo občino v širši javnosti, 
stroki in politiki ponovno razvila debata 
o razdrobljenosti Slovenije na preveliko 
število občin, o nezmožnosti manjših ob-
čin, da svojim občanom zagotovijo javne 
storitve. Resnica je povsem drugačna. Ni 
pomembno samo, da občina zagotavlja 
javne storitve svojim občanom, temveč 
je pomembno, kje jih zagotavlja. Po-
membno je, ali je to v okolju, kjer živijo, 
ali v kakšnem 30 km oddaljenem centru.
V nasprotju s prej omenjeno javno de-
bato smo v 22 letih samostojne občine 
zgradili šolo, vrtec, večnamensko dvora-
no, mrliško vežico, obnovili ambulanto, 
staro šolo preuredili v občinsko stavbo, 
zgradili vodovod po celotni občini, mo-
dernizirali 70 km občinskih cest, zgradili 
večje število mostov, sanirali več plazov, 
gradili pločnike in razsvetljavo, aktiv-
no sodelovali pri urejanju državnih cest 
v občini, obnovili Vukovo in Pušnikovo 
domačijo, urejali pohodne in tematske 
poti, fi nancirali nabavo gasilske opreme, 
omogočali delovanje društev in verjetno 
bi lahko naštel še kaj, na podlagi česar 
lahko trdim, da družbeni standard in po-
goji življenja v občini še nikoli niso bili na 
tako visoki ravni.
Večino teh investicij smo izvedli s po-
močjo denarja, ki smo ga pridobili na 
razpisih za državna, predvsem pa evrop-
ska sredstva do leta 2016. Na žalost se je 
v fi nančni perspektivi 2014-2020, ki bo 
trajala še vsaj tri leta, zgodilo, da smo bili 
od črpanja teh sredstev praktično odre-
zani. Paradoks je, da smo manjše demo-
grafsko in razvojne povečini še obmejne 
občine, ki smo s svojimi indeksi razvoj-
ne ogroženosti omogočile večjo višino 
evropskih sredstev, na koncu ostale brez 
njih. Prav zaradi tega v tem mandatu 
razvoj ni več takšen, kot bi lahko bil. To 
ne velja samo za občino, temveč se je v 

celotni državi prepad med razvitim za-
hodnim, predvsem pa osrednjim delom 
na eni, in manj razvitim vzhodnim delom 
države na drugi strani še povečal. Na-
mesto, da se v državi razvija debata o 
razdrobljenosti države na preveliko šte-
vilo občin, bi se morala razvijati debata o 
vse hujši centralizaciji države. Na žalost v 
Sloveniji še vedno ni zavedanja, da skla-
den regionalni razvoj, o katerem se vse 
manj govori, koristi tako razvitim kot ne-
razvitim delom. Predvsem pa si država 
ne sme dovoliti nadaljnjega praznjenja 
območij ob južni meji, kar ne more in ne 
sme biti samo občinski problem.
V tem času se pripravljajo dokumenti za 
razvojno perspektivo 2020-2027 in do-
kumenti za črpanje in realizacijo sredstev 
iz sklada za obnovo in razvoj. Če bomo v 
tem obdobju ponovno ob možnost črpa-
nja teh sredstev, ne samo, da bo razvoj 
zaostal, pod vprašaj bo postavljena celo 
smiselnost dosedanjih vlaganj.
Verjamem, da bo vlada, ki si vsaj s strani 
občin zasluži izjemno pozitivno trenutno 
oceno, naredila vse, da se takšna situaci-
ja ne ponovi.
V občini zato trenutno pripravljamo 
vrsto projektov, ki naj bi bili osnova za 
črpanje sredstev v naslednjih letih. Tre-
nutno sicer še vedno ni jasno, ali so realni 
ali ne, vendar brez pripravljenih projek-
tov na razvojni denar iz prej omenjenih 
virov prav gotovo ne moremo računati.
Kljub trenutno negotovim časom sem 
prepričan, da je prav, da ostanemo po-
zitivno naravnani, da gledamo optimi-
stično v čas, ki prihaja, predvsem pa 
ohranimo dostojanstvo in strpnost v 
medsebojnih odnosih, da kljub razlikam 
v pogledih stremimo k skupnim ciljem. 
Čestitam občinskim nagrajencem civilne 
zaščite in diplomantom.
Zahvaljujem se občinskemu svetu in 
vsem ostalim organom v občini za izje-
mno konstruktivno sodelovanje, zahva-
ljujem se občinski upravi za kvalitetno 
opravljeno delo, zahvaljujem se dru-
štvom in vsem občanom za strpnost in 
razumevanje v teh težkih časih. Zahva-
ljujem se vsem, ki ste pripravili to prire-
ditev. 
Vsem pa kljub temu, da je tudi letošnje 
praznovanje okrnjeno, želim prijetno po-
poldne.

Hvala za pozornost.
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AKTIVNOSTI OBČINSKEGA SVETA OBČINE ŽETALE 
Občinski svet Občine Žetale je v zad-
njem četrtletju tega leta zasedal na eni 
seji, in sicer 13. redni seji 17. novembra 
2021. Seja je bila sklicana zaradi obravna-
ve najpomembnejšega fi nančnega akta 
občine – proračuna. Proračun je akt ob-
čine, s katerim so predvideni vsi prihodki 
in drugi prejemki ter vsi odhodki in drugi 
izdatki občine za eno leto. Proračun je 
najpomembnejši akt, ki ga za posamezno 
leto sprejme Občinski svet, ker je temeljni 
instrument delovanja občine. Je doku-
ment, ki navaja prioritete, cilje in namen 
posameznih politik. Skratka, je ovredno-
teni plan dela občine za prihodnje leto. 
V skladu s 33. členom Zakona o lokalni 
samoupravi proračun občine predlaga 
župan, sprejme pa ga Občinski svet z od-
lokom v dvofaznem postopku. 
Župan predloži občinskemu svetu pred-
log proračuna z vsemi predpisanimi se-
stavinami, nato se ga predstavi na seji 
občinskega sveta. Župan je na tej seji 
predlagal, da se obravnava dvoletni pro-
račun za leti 2022 in 2023. Z navedenim 
so se strinjali vsi svetniki in se tako sez-
nanili z vsebino obeh proračunov v prvi 
obravnavi ter sprejeli sklep, da sta predlo-
ga proračunov Občine Žetale za leti 2022 
in 2023 primerna za nadaljnjo obravnavo 
in da se vse sestavine proračunov dajo 
v 30-dnevno javno obravnavo od 18. 11. 
2021 do 17. 12. 2021, kar pomeni, da lah-
ko vse zainteresirane stranke podajo pri-
pombe in predloge k predlogu proračuna 
pisno na župana Občine Žetale.
Nadaljevanje razprave oz. sprejem obeh 
proračunov sledi na naslednji seji občin-
skega sveta, ki jo planiramo v decembru 
2021.
Prav tako so bili svetniki na tej seji sezna-
njeni s polletno realizacijo proračuna Ob-
čine Žetale januar-junij/2021, s katero žu-
pan med letom poroča Občinskemu svetu 
o veljavnem proračunu in njegovi polletni 
realizaciji. Proračun Občine Žetale za leto 
2021 je Občinski svet sprejel na svoji 7. 
redni seji dne 19. 12. 2019 in ga spreme-
nil s sprejetim Odlokom o spremembah 
in dopolnitvah Odloka o proračunu Ob-
čine Žetale za leto 2021-Rebalans na 11. 
redni seji dne 22. 3. 2021. V Rebalansu I je 
bila upoštevana višja povprečnina, ki za 
leto 2021 znaša 628,20 EUR, ob spreje-
mu proračuna je bila določena v znesku 
588,30 EUR. Prav tako so bila na osnovi 
novega Zakona o fi nančni razbremenitvi 
občine upoštevana sredstva za uravno-
težen razvoj občin, ki so bila na podlagi 
prej veljavnega 23. člena ZFO-1 razdelje-
na na povratna in nepovratna sredstva. 
Polletna realizacija prihodkov je v znesku 

886.513,15 EUR, kar prikazuje 49,47-od-
stotno realizacijo. Odhodki za leto 2021 
so planirani v višini 1,791.888 EU, polletna 
realizacija odhodkov v znesku 795.061,87 
prikazuje 44,37-odstotno realizacijo v 
primerjavi z veljavnim proračunom.
Sledila je obravnava Odloka o nadome-
stilu za uporabo stavbnega zemljišča v 
občini Žetale v prvi obravnavi. Na poziv 
Ministrstva za okolje in prostor (MOP) v 
postopku nadzora zakonitosti je Občina 
Žetale preverila določila veljavnega odlo-
ka o nadomestilu in ne glede na nadzor, 
ki ga opravlja MOP, presodila, da je odlok 
smiselno in potrebno nekoliko spremeniti 
in dopolniti ter nekatera določila oprede-
liti tudi bolj konkretno in natančno. Zara-
di pravnih podlag, ki omogočajo sprejetje 
novega odloka, ne pa tudi sprememb in 
dopolnitev obstoječega odloka, je obči-
na pripravila novi odlok o nadomestilu 
za uporabo stavbnega zemljišča za svoj 
teritorij.
Odlok je bil v tako predstavljeni obliki 
soglasno sprejet v prvi obravnavi. Druga 
obravnava in sprejem odloka sledita na 
decembrski seji.
V nadaljevanju sta sledili dve točki, ki sta 
v povezavi z Lekarnami Ptuj. Prva se je 
nanašala na podajo soglasja k imenova-
nju direktorja Lekarn Ptuj, druga pa na 
Odlok o dopolnitvah Odloka o ustanovi-
tvi javnega lekarniškega zavoda Lekarn 
Ptuj. Obe točki sta bili soglasno potrjeni 
s strani svetnikov, saj so pri prvonavedeni 
podali soglasje k imenovanju Miroslava 
Mihaliča za direktorja Lekarn Ptuj za pet-
letno mandatno obdobje, ki ga je pred 
tem na 7. izredni seji 30. 9. 2021 že potrdil 
Svet zavoda Lekarn Ptuj, pri drugi točki 
pa gre za manjšo spremembo odloka, saj 
se v 8. členu veljavnega odloka dodata 
novi organizacijski enoti, in sicer Lekar-
niška podružnica Markovci in priročna 
zaloga zdravil v Splošni ambulanti Zavrč. 
Na tej seji je občinski svet potrdil tudi me-
njavo zemljišča, po katerem je včasih po-
tekala cesta, ki pa sedaj več ne služi temu 
namenu, z zemljišči, po katerih je speljana 
obstoječa cesta in so v zasebni lasti. Na 
podlagi cenitvenega poročila, kjer so raz-
vidne vrednosti predmetnih nepremičnin, 
bo navedena menjalna pogodba sklenje-
na v korist občine, tako kot to predpisuje 
Zakon o stvarnem premoženju države in 
samoupravnih lokalnih skupnosti. 
Pod zadnjo vsebinsko točko dnevnega 
reda so člani OS obravnavali obstoječ se-
znam odsekov cest, ki ga občinska upra-
va vsako leto dopolni in popravi, v smislu 
novih vlog in pobud občanov za izvaja-
nje zimske službe (pluženje in posip) na 

teh cestah. Gre za ceste, ki niso zajete v 
Program izvajanja zimske službe, vendar 
služijo za dostop do bivališč našim obča-
nom, zato jim v zimskih razmerah na tak 
način zagotavljamo prevoznost teh cest 
in nemoten dostop do doma. Pri izvajanju 
zimske službe mora izvajalec upoštevati 
prioritetni vrstni red izvajanja službe, v 
skladu z veljavno zakonodajo. Vsi člani 
občinskega sveta so si bili enotni in se 
strinjali s takšnim seznamom. 

 Občinska uprava

NOV ODLOK O NADOMESTILU ZA 
UPORABO STAVBNEGA ZEMLJIŠČA
Na podlagi nadzora zakonitosti, ki ga 
vrši pristojno Ministrstvo za okolje in 
prostor, smo bili že v lanskem letu opo-
zorjeni na nepravilnosti in nezakonito-
sti v Odloku o nadomestilu za uporabo 
stavbnega zemljišča v občini Žetale. 
Zato smo se odločili, da pripravimo nov 
odlok, s katerim bomo te pomanjkljivo-
sti in nepravilnosti odpravili. 
Nadomestilo za uporabo stavbnega zem-
ljišča (v nadaljevanju: nadomestilo) je 
dajatev, ki jo je v slovenski prostor v letu 
1984 uvedel Zakon o stavbnih zemljiščih 
(Uradni list SRS, št. 18/84; v nadaljevanju: 
ZSZ). Čeprav je ZSZ s sprejetjem novega 
istoimenskega zakona v letu 1997 prene-
hal veljati in je slednji prenehal veljati s 
sprejetjem nove prostorske zakonodaje v 
letu 2002 oz. 2007, je poglavje VI. iz ZSZ, 
ki ureja nadomestilo, ostalo v veljavi v 
vseh navedenih zakonskih ureditvah. 
Zakonodajalec je predvideval, da bo na-
domestilo v samostojni državi Sloveniji 
prehodnega značaja in bo veljalo do uve-
ljavitve predpisov, ki bodo uredili obdav-
čitev nepremičnin. 
Ker zakona o davku na nepremičnine, ka-
terega sprejem je bil predviden že sredi 
devetdesetih let, še vedno nimamo in se 
nadomestilo še vedno uporablja, je v sis-
tem interventno posegel zakon o graditvi 
objektov s spremembami in dopolnitva-
mi v letu 2002 in v letu 2004 (v nadalje-
vanju: ZGO). 
Občina Žetale je v letu 1999 sprejela ter 
nato v letih 2000 in 2004 spremenila in 
dopolnila Odlok o nadomestilu za upora-
bo stavbnega zemljišča (Uradni list Repu-
blike Slovenije, št. 6/00, 76/00 in 54/04; 
v nadaljevanju: odlok), s katerim je ure-
dila plačevanje nadomestila za uporabo 
stavbnega zemljišča na svojem območju. 
Ta odlok je skupaj s spremembami in do-
polnitvami v letu 2013 na podlagi Zakona 
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o davku na nepremičnine (Uradni list RS, 
št. 101/13) prenehal veljati.
V začetku leta 2014 je Ustavno sodišče 
z odločbo št. U-I-313/13-86 z dne 21. 3. 
2014 (Uradni list RS, št. 22/14) razvelja-
vilo Zakon o davku na nepremičnine in 
odločilo, da se v prehodnem obdobju do 
nove ureditve obdavčitve nepremičnin 
vrnejo v uporabo odloki občin, ki urejajo 
nadomestilo. 
Z navedeno odločbo je bil vrnjen v upo-
rabo tudi Odlok o nadomestilu za občino 
Žetale.
Ne glede na to, da se nadomestilo tudi po 
vrnitvi v uporabo obravnava kot dajatev, 
ki ima v državnem sistemu le še prehodni 
značaj, dokler je ne nadomesti davek na 
nepremičnine, in predvsem zaradi težav, 
ki jih občine lahko pričakujejo na pod-
lagi prakse sodišč, so se v zadnjih nekaj 
letih bistveno intenzivirale aktivnosti za 
izboljšanje sistema nadomestila. Razlogi 
za okrepljeno pozornost se nahajajo zlas-
ti v dejstvu, da je sistem nadomestila po 
občinah v državi obremenjen s številnimi 
pomanjkljivostmi, nepravilnostmi in celo 
nezakonitostmi.
Prvi iz vrste opozoril občinam je bil dopis 
št. 35206-54/2014/1 z dne 17. 12. 2014, s 
katerim sta ministrica za okolje in prostor 
ter minister za fi nance pozvala vse slo-
venske občine, da pri pripravi podatkov 
za odmero nadomestila v letu 2015 upo-
rabijo katastrske ter registrske podatke o 
nepremičninah.
Sledili so predpisi, ki so opredelili pravno 
podlago za sprejemanje novih odlokov 
o nadomestilu. Vsakokratni zakon o iz-
vrševanju proračuna Republike Slovenije 
za leta od 2016 naprej določa, da se kot 
uporaba prve in tretje alineje 41. člena 
določb VI. poglavja zakona o stavbnih 
zemljiščih iz leta 1984, s katerim je opre-
deljeno nadomestilo, in kot uporaba 218., 
218.a do 218.d člena zakona o graditvi 
objektov (ZGO-1) šteje tudi sprejemanje 
občinskih odlokov v skladu s VI. poglav-
jem zakona o stavbnih zemljiščih iz 1984. 
S tem je bilo občinam omogočeno, da so 
v letih od 2015 naprej sprejemale nove 
odloke o nadomestilu, s katerimi so lah-
ko uredile vsebine, za katere menijo, da 
v obstoječih odlokih niso urejene ali niso 
urejene ustrezno.
Operativna priporočila je država posre-
dovala občinam v Sistemskih priporočilih 
za izboljšanje sistema za nadomestilo za 
uporabo stavbnega zemljišča (MOP, št. 
35206-3/2016-77; MF, št. 422-94/2016; 
MJU, št. 007-896/2014) z dne 16. 09. 
2016. Navedenim priporočilom so sledi-
la še Sistemska priporočila za izboljša-
nje sistema za nadomestilo za uporabo 
stavbnega zemljišča – izvedba odmere 
nadomestila za uporabo stavbnega zem-
ljišča št. 4224-13052/2016-2 z dne 05. 10. 

2016, ki jih je na Skupnost občin Slove-
nije, Združenje mestnih občin Slovenije 
in Združenje občin Slovenije naslovila 
Finančna uprava RS, Generalni fi nančni 
urad. 
V letu 2021 so občine prejele še Sistem-
ska priporočila za izvajanje sistema na-
domestila za uporabo stavbnih zemljišč 
– št. 2 (v prehodnem obdobju do uvelja-
vitve drugačne obdavčitve nepremičnin) 
(MOP, št. 35206-3/2021-2550-15) z dne 
15. 10. 2021.
Priporočilom v letu 2016 so nato sledili 
še strokovni posveti za občine, izvedeni 
najmanj enkrat letno, katerih namen je 
bil, da država občine dodatno opozori 
na potrebo po odpravi nezakonitosti in 
neprimernih rešitev v odlokih o nado-
mestilu oz. da jih spodbudi k temeljiti 
preveritvi svojih odlokov. Ker je uteme-
ljeno pričakovati, da bodo občine ob-
računavale nadomestilo še vsaj tri leta, 
realno pa tudi daljše časovno obdobje, 
država nujno priporoča občinam, da čim 
prej pripravijo in sprejmejo nove odloke o 
nadomestilu za odmero v naslednjih letih. 
V novih odlokih je treba zlasti odpraviti 
vse nezakonitosti, na katere skozi svoje 
odločitve opozarjata tako upravno kot 
predvsem ustavno sodišče.
Država spodbuja odpravljanje nezakoni-
tosti v odlokih in sprejemanje novih od-
lokov o nadomestilu tudi skozi postopke 
nadzora zakonitosti po predpisih o držav-
ni upravi. V okviru teh aktivnosti izbere 
vsako leto določeno število občin, v ka-
terih izvede naknadni nadzor zakonitosti 
odlokov o nadomestilu.

V letu 2020 je bila med izbranimi tudi 
Občina Žetale. 

Na poziv države v postopku naknadne-
ga nadzora zakonitosti je Občina Žetale 
preverila določila veljavnega odloka o 
nadomestilu in ne glede na nadzor, ki ga 
opravlja država, presodila, da je odlok 
smiselno in potrebno nekoliko spremeniti 
in dopolniti ter nekatera določila oprede-
liti tudi bolj konkretno in natančno.
Zaradi pravnih podlag, ki omogočajo 
sprejetje novega odloka, ne pa tudi spre-
memb in dopolnitev obstoječega odloka, 
je občina pripravila novi odlok o nadome-
stilu za uporabo stavbnega zemljišča za 
svoj teritorij. 
Pri tem v možni in smiselni meri ohranja 
dosedanji koncept nadomestila s siste-
mom vrednotenja nadomestila s točkov-
anjem, način točkovanja (razen v primeru 
opuščenih meril za odmero nadomestila) 
in način izračunavanja nadomestila. To 
pomeni, da občina tudi z novim odlo-
kom večinoma ohranja ključne elemente 
ureditve nadomestila in izračunavanja 
njegove višine, spreminja pa le tiste dele, 

ki pomenijo uskladitev s predpisi, uskla-
ditev s priporočili države in uskladitev s 
prostorskimi akti občine, ki doslej ni bila 
opredeljena z upoštevanjem dejstva, da 
je občina sprejela Občinski prostorski 
načrt občine Žetale.
Za razliko od dosedanje ureditve s čle-
nitvijo teritorija občine na tri območja 
se z novim odlokom ob upoštevanju 
dejanskih razlik v kvaliteti opremljenosti 
stavbnih zemljišč teritorij občine členi le 
na dve območji.

Nadomestilo je s predpisi opredeljeno 
kot dajatev, ki jo plačujejo zavezanci kot 
nadomestilo za uporabo zazidanega oz. 
nezazidanega stavbnega zemljišča. Je 
izvirni prihodek občinskega proračuna. 
Zavezanci za plačilo so pravne in fi zične 
osebe, ki so lastniki ali najemniki stavb oz. 
stavbnih zemljišč, plačuje pa se v vseh 
občinah v Sloveniji. 
Z zakonom je določeno, katere zemlji-
ške parcele ali njihovi deli se štejejo za 
zazidana stavbna zemljišča in kateri za 
nezazidana stavbna zemljišča, pri čemer 
so izvzeta zemljišča z zgrajenimi objek-
ti gospodarske javne infrastrukture ter 
nezazidana zemljišča, ki so namenjena 
za potrebe zdravstva, socialnega in otro-
škega varstva, šolstva, kulture, znanosti, 
športa in javne uprave ter gospodarske 
javne infrastrukture. 
Nadomestilo se plačuje za uporabo zazi-
danega in za uporabo nezazidanega 
stavbnega zemljišča.
Nadomestilo za uporabo zazidanega 
stavbnega zemljišča se plačuje od stano-
vanjske oz. poslovne površine stavbe, pri 
čemer ZSZ defi nira, kaj je stanovanjska in 
kaj poslovna površina, ZGO pa konkretizi-
ra, katera stavbna zemljišča se štejejo za 
zazidana in iz katerih virov se črpajo oz. 
uporabljajo podatki. V primeru gradbenih 
inženirskih objektov se nadomestilo pla-
čuje od površine gradbenega inženirske-
ga objekta.
Nadomestilo za uporabo nezazidanega 
stavbnega zemljišča se plačuje od povr-
šine nezazidanega stavbnega zemljišča, 
pri čemer ZGO podrobno opredeljuje, 
katera stavbna zemljišča se štejejo za ne-
zazidana stavbna zemljišča. Kot je ustav-
no sodišče že večkrat odločilo, je nado-
mestilo za nezazidano stavbno zemljišče 
mogoče zaračunati oz. ga je treba plačati, 
če je zemljišče (zemljiška parcela) komu-
nalno opremljeno, t.j. da ima zagotovljen 
dostop do javnega cestnega omrežja in 
če je za zemljišče možno izvesti priključke 
na javni vodovod, javno elektroenerget-
sko omrežje in javno kanalizacijo, v koli-
kor ni dovoljena gradnja greznic oz. malih 
čistilnih naprav.
Občina Žetale z odlokom podrobneje 
ureja odmero in plačevanje nadomestila 
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za svoje območje. Z odlokom določa ob-
močje, na katerem se plačuje nadomesti-
lo, opredeljuje merila za odmero in njiho-
vo točkovanje, določa vrednost točke za 
odmero, predpisuje način odmere in do-
loča oprostitve plačevanja nadomestila. 
Nobene od navedenih sestavin odloka o 
nadomestilu občina ne določa povsem 
na novo, ampak jih povzema po veljavni 
ureditvi ter jih usklajuje s predpisi, dopol-
njuje, konkretizira oziroma v možni meri 
poenostavlja in prilagaja predpisom.
Konkretizacija določil se nanaša na de-
fi nicije stavbnih zemljišč, na defi nicijo 
stanovanjske površine in podatkovnega 
vira za njeno opredelitev ter na defi nicijo 
površine v delu, ko se nadomestilo plaču-
je za zazidano stavbno zemljišče z zgra-
jenimi gradbenimi inženirskimi objekti, 
ki niso objekti gospodarske javne infra-
strukture. 
Dopolnitve odloka predstavljajo določila, 
ki se nanašajo na odmero nadomestila za 
zazidana stavbna zemljišča, na nezazida-
na stavbna zemljišča in na postopek od-
mere nadomestila.

V sled zgoraj navedenem boste občani 
občine Žetale prvi polovici leta 2022 po 
pošti prejeli obvestila o posodobitvi po-
datkov za nadomestilo o uporabi stavb-
nih zemljišč (v nadaljevanju: NUSZ) na 
območju Občine Žetale z informativnim 
izračunom NUSZ za leto 2022. 
Občina Žetale vas že sedaj poziva, da 
preverite podatke. V novih informativ-
nih izračunih lahko prihaja do sprememb 
glede nepremičnin, saj je potrebno bazo 
podatkov za odmero nadomestila poso-
dobiti s podatki iz uradnih evidenc Geo-
detske uprave RS.
Zato vas vse občane naprošamo, če je le 
mogoče, da v prihodnjih dneh podrobno 
pregledate in preučite podatke, ki ste jih 
sporočili za odmero NUSZ ali ustrezajo 
uradnim podatkom in v primeru neskla-
dij stanje nepremičnin uskladite pri 
Območni enoti Geodetske uprave Ptuj, 
Krempljeva ulica 2, 2250 Ptuj.

 Občinska uprava

OBDAROVANJE PREDŠOLSKIH OT-
ROK IN STAROSTNIKOV
December je zmeraj v znamenju pričako-
vanja, toplih misli, prazničnega vzdušja. 
Tako tudi letos ob iztekajočem se letu ne 
bomo pozabili na naše najmlajše in naj-
starejše občane. 
Tudi letos bo potekalo vsakoletno ob-
darovanje predšolskih otrok, ki pa bo 
prilagojeno ukrepom za preprečevanje 
širjenja virusa. Otroke, ki obiskujejo Vrtec 
Žetale, bo v času veselega decembra v 
vrtcu obiskal »božiček«, ostali otroci, ki 
so v domači oskrbi ali našega vrtca ne 
obiskujejo, pa bodo deležni njegovega 
obiska na domu.
Prav tako tudi letos ne bomo pozabi-
li na najstarejše občane po posameznih 
zaselkih in jih bomo razveselili z majhno 
pozornostjo. Darilni paketi bodo posre-
dovani na dom, v skladu z upoštevanjem 
protikoronskih ukrepov. 

 Občinska uprava

Policisti  v predprazničnih in prazničnih dneh že obravnavamo 
prijave motenja javnega reda zaradi uporabe pirotehničnih izdel-
kov. Zato vnovič opozarjamo, da je prodaja pirotehničnih izdelkov 
dovoljena od 19. do 31. decembra, njihova uporaba pa le od 26. 
decembra do 1. januarja. Uporaba petard je prepovedana. 
Dovoljena je samo prodaja pirotehničnih izdelkov kategorije F1, 
katerih glavni učinek je pok, v to kategorijo pa spadajo ognje-
metni izdelki, ki predstavljajo zelo majhno nevarnost in povzroča-
jo zanemarljivo raven hrupa. Te izdelke je prepovedano uporab-
ljati v strnjenih stanovanjskih naseljih, zgradbah in vseh zaprtih 
prostorih.

Prav tako je njihova uporaba prepovedana v bližini bolnišnic, v 
prevoznih sredstvih za potniški promet in na površinah, na katerih 
potekajo javni shodi in javne prireditve. Kot še opozarjajo na Poli-
ciji, lahko mladoletniki do 14. leta starosti te izdelke uporabljajo le 
pod nadzorstvom staršev ali skrbnikov.
Prodaja, posest in uporaba pirotehničnih izdelkov kategorije F2 in 

F3, katerih glavni učinek je pok in med katere spadajo tudi petar-
de, pa je prepovedana. Izjema so tisti ognjemetni izdelki katego-
rije F2, ki predstavljajo majhno nevarnost, povzročajo nizko raven 
hrupa in so namenjeni uporabi na omejenih območjih na prostem. 
Tipični izdelki te vrste so rimske svečke, majhna ognjemetna kole-
sa, bengalične bakle, baterije, rakete in podobno. Te izdelke lahko 
mladoletniki do 16. leta starosti uporabljajo le pod nadzorstvom 
staršev ali skrbnikov. Policisti opozarjamo, da lahko nepremi-
šljena, neprevidna in objestna uporaba pirotehničnih izdelkov 
povzroči tudi telesne poškodbe, kot so opekline, raztrganine rok, 
poškodbe oči in podobno, prav tako pirotehnični izdelki ne motijo 
le mnogih ljudi, temveč tudi živali in onesnažujejo okolje.
Zato svetujemo, naj se pirotehnike ne uporablja, če pa se tej izku-
šnji ne morete upreti, uporabljajte pirotehnične izdelke pravilno in 
tako, da s tem ne motijo in ogrožajo drugih.
Za kršitev določbe o uporabi pirotehničnih izdelkov je za posame-
znike predvidena globa od 400 do 1200 evrov.

Zaščita pred hrupom: kmalu bo pokalo – prepoved gor ali 
dol
December je čas obdarovanja, praznikov, druženja s prijatelji, 
zadnji veseli mesec, preden stopimo v novo leto polni zaobljub 
in novih dogodivščin. Magični zadnji mesec leta je prav tako čas 
radosti in veselja, obenem pa je v tem času pod določenimi po-
goji dovoljena uporaba pirotehničnih sredstev. Da decembrskih 
praznovanj ne bi skalili neljubi dogodki, bodimo pri uporabi ek-
splozivnih sredstev previdni in skrbni.

Petarda lahko vzame tudi roko
V prazničnih dneh se po navadi poveča uporaba pirotehničnih iz-
delkov. Policisti vsako leto znova opozarjamo na previdnost pri 
ravnanju z njimi. Po splošnem mnenju je uporaba pirotehnike v 
zabavo le posameznikom, ostalim pa je takšno početje neprije-
tno, prav tako pogosto zbuja strah in občutek nelagodja. Nepre-

PETARDA LAHKO VZAME TUDI ROKO

(vir: www.delo.si)
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MESEC POŽARNE VARNOSTI IN ZAKLJUČNA 
FAZA NABAVE NOVEGA VOZILA

Že drugo leto zapored se navajamo na ''novo realnost'', tako smo 
tudi letos oktobra, v okviru meseca požarne varnosti, izvajali naše 
aktivnosti v omejenem obsegu. V soboto, 16. oktobra 2021, smo 
pred gasilskim domom izvedli kratko predstavitev, kjer so naši 
člani prikazali temeljne postopke oživljanja vsem obiskovalcem 
osrednje prireditve ob 22. prazniku občine. V petek, 22. oktobra, 
je bila izvedena operativna gasilska vaja na kmetiji družine Pul-
ko, Žetale 52, v zaselku Krhiče. Vaje se je udeležilo 28 operativnih 
gasilcev PGD Žetale s tremi gasilskimi vozili. Predpostavka vaje je 
bila Tudi po potresu lahko zagori, kar je bila letošnja tema meseca 
požarne varnosti. Na vaji je bilo prikazanih 5. delovnih točk, ki so 
zajemale delovno nesrečo v gozdu, požar nevarnih snovi, notranji 
požar z ujetimi osebami, prvo pomoč in varovanje objekta. Ob tej 
priložnosti se želimo zahvaliti družini Pulko za odobritev lokacije 
vaje in za vse, kar je bilo postreženo po izvedbi vaje.  Prav tako 
gre zahvala vsem, ki ste si vzeli čas in si vajo ogledali ter tudi vsem 

ostalim, ki ste sodelovali in pomagali pri pripravi izvedbe gasilske 
vaje. Hvala tudi Občini Žetale, ki je poskrbela, da smo se vsi udele-
ženci po vaji še okrepčali. V sklopu meseca požarne varnosti smo 
izvedli tudi preglede skupne in osebne zaščitne opreme ter o tem 
izpolnili ustrezne obrazce. Nadaljevali smo z izobraževanji skladno 
z letnim planom. Do konca leta 2021 bomo tako pridobili 10 do-
datno izobraženih članov z različnimi novimi znanji in veščinami, 
katere bodo lahko uporabili v primeru intervencije. Naj omenimo, 
da usposabljanja in zdravniški pregledi večinoma potekajo med 
tednom, za kar člani zaenkrat namenjajo svoj prosti čas, največ-
krat tudi dopust pri delodajalcih. V skladu z zakonom o gasilstvu 
prostovoljnemu gasilcu sicer pripada nadomestilo plače tudi med 
usposabljanjem na podlagi poziva pristojnega organa občine. Ven-
dar pozivov žal ne moremo koristiti, saj nam trenutno fi nančno 
stanje društva tega ne dopušča, zato naši člani tudi na ta način 
prispevajo svoj prosti čas in na koncu koncev tudi del svojega do-

mišljena in neprevidna uporaba pirotehničnih izdelkov lahko 
povzroči številne telesne poškodbe, po preteklih izkušnjah pa 
nesrečam botruje predvsem nestrokovno ravnanje in opustitev 
nadzorstva polnoletne osebe nad mladoletniki in otroki, ki pri 
pokanju uporabljajo različne pripomočke (smodnik, petarde, 
večje kose karbida, kovinske posode z jeklenimi pokrovi, ben-
cin …). Vsako leto prihajajo z urgentnih blokov Kliničnih centrov 
podatki o poškodbah kot posledicah nespametnega ravnanja s 
pirotehničnimi sredstvi, od manjših poškodb, kot so opeklinske 
rane, prek obsežnejših, kompleksnih poškodb, ki imajo funkcio-
nalne in estetske posledice, saj gre za poškodbe kosti in mehkih 
tkiv (žile, živci, kite, mišice), tkiva lahko propadejo tudi pozneje, 
zaradi umazanosti ran pa obstaja nevarnost okužb. Najhujše 
so visokoenergijske poškodbe, pri katerih funkcionalnosti žal 
ni več mogoče povrniti, sem sodita tudi izguba sluha in vida.

Previdno s pirotehniko, da ne bo nesreče
Od 19. decembra dalje bo dovoljena prodaja pirotehničnih iz-
delkov, od 26. decembra do vključno 1. januarja pa tudi upora-
ba. Pristojni opozarjajo na omejitve uporabe, predvsem pa na 
možne hude posledice – tudi za vse življenje.
Dve tretjini poškodovanih zaradi pirotehničnih izdelkov je sta-
rih od deset do dvajset let. Najstniki so torej izjemno ogrožena 
skupina. Večinoma gre za poškodbe rok in obraza, nekateri po-
nesrečenci, dva do trije na leto, bodo posledice čutili vse živ-
ljenje. Preventivno delovanje se zagotovo izplača. Od začetka 
tisočletja, ko se je začelo s preventivnimi akcijami na to temo, 
se število poškodovanih zmanjšuje. Po podatkih z oddelka za 
travmatologijo ljubljanske kirurške klinike jih je sedaj od deset 
do petnajst na leto. Predelava pirotehničnih izdelkov zaradi 
povečanega učinka, uporaba pirotehnike v drugih predmetih, 
lastna izdelava in preprodaja so prepovedane. Prav tako so pre-
povedane petarde. Če kupujete pirotehnične izdelke, to storite 
pri pooblaščenih trgovcih, pri čemer bodite pozorni na oznako 
CE. Uporabljajte jih v skladu z navodili proizvajalca in tako, da 
ne ogrožate zdravja in premoženja. Pri uporabi pirotehnike ni 
prostora za alkohol, nepremišljenost in objestnost. Policija bo 
pozorna na kraje, kjer se pirotehnika običajno pogosteje upo-
rablja, in bo proti kršiteljem ukrepala. Z nadzorom se ukvarja 
tudi inšpekcija. Nadzore opravljajo pri registriranih trgovcih s 
pirotehniko. Preverjajo morebitno prodajo teh sredstev brez 
ustreznih dovoljenj in prodajo prepovedane pirotehnike, na 

primer petard. Vsako leto po vsej državi opravijo večje števi-
lo nadzorov, tako v večjih trgovskih središčih kot posameznih 
trgovinah in tudi bolj odročnih mestih. Med drugim posebej 
preverjajo spoštovanje starostnih omejitev pri prodaji izdelkov, 
sicer pa Perko poudarja, da dosledno preverjajo vsako prejeto 
prijavo. Globe za kršilce so različne; za podjetnike od 2000 do 
20.000 evrov, za pravne osebe od 5000 do 50.000 evrov, za 
odgovorne osebe pravne osebe in podjetnike pa od 400 do 
4000 evrov.

Hud stres za živali
Iz Društva za zaščito živali opozarjajo na stres, ki ga zvočni in 
svetlobni učinki pirotehničnih izdelkov povzročijo živalim, tako 
domačim kot divjim. Lastnikom psov svetujejo, naj jim v stano-
vanju pripravijo varno zavetje, kamor se bodo lahko skrili. To 
velja tudi za vse domače živali, ki sicer bivajo zunaj. Živalim naj 
ponudijo svojo bližino, ob pokanju pa naj jih ne tolažijo, saj s 
tem lahko še povečajo njihov strah. Za sprehode psov naj izbi-
rajo manj obljudene kraje in ure, ko zunaj ni veliko ljudi. Psi naj 
bodo na povodcih. Preveriti je treba neoporečnost povodcev, 
oprsnic in ovratnic, saj se lahko žival ob poku požene v brezgla-
vi beg, poškodovana oprema pa lahko popusti. Če pes ali druga 
hišna žival vseeno pobegne, naj čim prej obvestijo zavetišče, za 
objavo pa zaprosijo različna društva in medije. Psi pa še zdaleč 
niso edini, ki trpijo v tem času. Pirotehnika povzroča dezorien-
tacijo divjih ptic in sprošča strupene emisije, ki jih lahko zadu-
šijo. Negativne posledice čutijo tudi živali na kmetijah in drugi 
hišni ljubljenčki,  zato pozivajo, da se v korist živali pirotehniki 
raje odrečemo.

Naj bo ta praznični čas čim lepši tudi za živali, ne samo za nas!
Srečne in zadovoljne, uspehov polne  ter predvsem varne pra-
znike vam želi kolektiv Policijske postaje Podlehnik.

Viri:
www.policija.si
sl.wikipedia.org
www.delo.si

Stanko VINKO,
vodja policijskega okoliša
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hodka za dobrobit širše lokalne skupnosti. Če si gasilec s srcem in 
dušo, je tvoje zadovoljstvo pomagati nekomu, ki pomoč potrebuje, 
pa čeprav si prikrajšan za marsikatero stvar. V kolikor si tudi ti želiš 
pomagati drugemu ali morda samo spoznati naše delo, te vabimo, 
da se nam pridružiš. Verjemite, da vedeti, da si nekomu pomagal, 
odtehta marsikatero odrekanje. Naša naloga in zaveza pa je, da se 
bomo potrudili, da se boš med nami počutil sprejetega in kar se da 
lepo. Če te naše delo veseli, ti bomo pomagali, da boš kot operativ-
ni gasilec lahko po svojih najboljših močeh pomagal sovaščanom 
in širše. V stik z nami lahko vstopiš na:  info@pgd-zetale.si 
Zadnjo soboto v oktobru smo izvedli skupni pogon z LD Žetale. Ob 
koncu skupnega pogona so nas naši prijatelji iz LD Žetale presene-
tili s predajo čeka za donacijo v višini 400 EUR, namenjeno nabavi 
opreme gasilskega vozila GVC 16/25. Zahvala za donacijo gre vsem 
članom Lovske družine Žetale, še posebej g. Ivanu Bukšeku.
Zaradi spremembe tipizacije gasilskih vozil na nivoju Gasilske Zve-
ze Slovenije, ki ukinja oz. posodablja vozilo GVC 16/25 (op.a. vozilo, 
ki ga nabavljamo v PGD Žetale) in predvideva novo klasifi kacijo 
vozila GVC-1, smo po pregledu le-te sklenili, da smo večino spre-
memb, ki so bile sedaj sprejete, že upoštevali pri pripravi projekta 
nabave vozila, v smislu lokalno potrebne opreme. Tako na srečo 
za zadostitev minimalnih zahtev za vozilo GVC-1 ni potrebnih bi-
stvenih sprememb. Nabaviti moramo zgolj nekaj dodatnih kosov 
opreme in lahko vozilo klasifi ciramo v skladu z najnovejšo tipizacijo 
gasilskih vozil. S koncem leta 2021 se h koncu približujejo tudi naše 
aktivnosti, povezane z nabavo novega vozila GVC 16/25 oz. po no-
vem GVC-1. V naslednjih tednih bomo končali z nabavo opreme, ki 
bo nameščena v vozilo. V začetku decembra smo predali vozilo v 
nadgradnjo izvajalcu Rosenbauer iz Gornje Radgone, ki bo v skla-

du s podpisano pogodbo dokončano vozilo predal do 1. 3. 2022. 
Vozilo bo tudi takoj od prejema dalje v operativni rabi. Slovesna 
predaja vozila bo predvidoma v juniju 2022. O podrobnostih prire-
ditve vas bomo obvestili naknadno.
Članice in člani Prostovoljnega gasilskega društva Žetale želimo 
vsem občanom občine Žetale vesele in blagoslovljene božične pra-
znike, srečno, zdravo in zadovoljno novo leto 2022. Zahvaljujemo 
se Vam za vse prispevke, ki ste nam jih namenili za nabavo novega 
vozila GVC-1, in sodelovanje v letu 2021 z željo, da se takšno so-
delovanje nadaljuje tudi v letu 2022 v dobrobit varnosti vseh nas.
Na pomoč!

Za PGD Žetale
Roman Gajser, Dejan Bele 

in Nejc Sakelšek

LETO 2021 JE BILO ZA DRUŠTVO 
UPOKOJENCEV ŽETALE LETO NEGOTOVOSTI

Leto 2021 se izteka in odhaja v zgodovino. V Društvu upokojencev 
Žetale lahko rečemo, da je bilo to leto negotovosti, ki ga je zazna-
movalo nadaljevanje epidemije covida-19. Programa dela nam ni 
uspelo v celoti uresničiti. Pri delu društva je bilo naše vodilo spo-
štovanje ukrepov, ki jih je sprejela Vlada Republike Slovenije. Sta-
rejši in s tem upokojenci smo najbolj zdravstveno  ogrožena sku-
pina prebivalstva v tej epidemiji. Ob zaključku leta 2021 se bomo 
spomnili aktivnosti, ki smo jih izvedli  letos.
• Sodelovanje v zahodni medobčinski ligi v tekmovanju s 
kroglo na vrvici (rusko kegljanje). Sodelovali sta ženska in moška 
ekipa Društva upokojencev Žetale. Ligo so sestavljale ekipe iz nas-
lednjih društev upokojencev: Ptujska Gora, Majšperk, Lovrenc na 
Dravskem polju, Kidričevo, Cirkovce in Hajdina.  Sodelovanje v ligi 
nam je dalo bogate izkušnje in nas utrdilo v prepričanju, da se z 
intenzivnim treningom lahko približamo najboljšim.
• Sodelovanje na prireditvi prenosa olimpijske bakle. Pred 
letošnjimi olimpijskimi igrami  v Tokiu je olimpijska bakla obiskala 
vse občine v Sloveniji. V Žetalah smo jo sprejeli v petek, 18. junija 
2021, na igrišču pri Osnovni šoli Žetale. Na prireditvi so sodelovali 
Občina Žetale, Osnovna šola Žetale, PGD Žetale, Športno društva 
Žetale in Društvo upokojencev Žetale.
• Družabno srečanje – piknik članic in članov DU Žetale. Piknik 
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je potekal v soboto, 10. julija 2021, v obratu restavracije Gastro v 
Kočicah. Piknika, ki je imel značaj medsebojnega druženja, se je 
udeležilo 40 članic  in članov DU Žetale.
• Akcija varovanja šoloobveznih otrok ob začetku šolskega leta 
2021/22. Akcija je potekala v sodelovanju s Svetom za preventivo 
v cestnem prometu Občine Žetale. V akciji je sodelovalo 8  članov 
DU Žetale, Policijska postaja Podlehnik in medobčinsko redarstvo 
SOU Ptuj.
• V septembru so  se epidemiološke razmere toliko uredile, da je 
bilo možno organizirati  izlet – romanje v Sveto Trojico v  Sloven-
skih goricah. Izleta – romanja se je udeležilo 48 članic in članov 
DU  Žetale.
• V septembru 2021 je bilo v Športnem parku pri ribniku v Podleh-
niku izvedeno srečanje med predstavniki DU Žetale in DU Podleh-
nik. Program srečanja so pripravili gostitelji, člani DU Podlehnik.  V 
sproščenem in prijateljskem vzdušju smo ob hrani in pijači izme-
njali izkušnje o delu v obeh društvih. Spomnili smo se časov, ko je 
Društvo upokojencev Žetale leta 1993 kot pododbor DU Podlehnik 
odšlo na samostojno pot. Vendar so vezi medsebojnega sodelova-
nja ostale in se ohranile do današnjih dni. Kot zanimivost srečanja 
je bila izvedba turnirja v ruskem kegljanju. Na turnirju je sode-
lovalo pet ekip. Prvo mesto in pokal je osvojila moška ekipa DU 
Žetale. To je bila prva zmaga in pokal za moško ekipo DU Žetale. 

DU Podlehnik se zahvaljujemo za izkazano gostoljubje in odlično 
organizacijo srečanja.
• Ob božično-novoletnih praznikih nameni Društvo upokojen-
cev Žetale posebno pozornost ostarelim in nepokretnim članov 
društva. Z obiskom in skromnim darilom jim želimo izkazati po-
zornost in jim povedati, da niso sami …
• Hvaležno se jih spominjamo
V letu 2021 so nas za vedno zapustili in odšli na pot spomina nas-
lednji člani DU Žetale:
-  Janez POTOČNIK, Nadole 50
-  Marija SKELA, Dobrina 71
-  Anica POTOČNIK, Čermožiše 29
-  Katarina BELE, Kočice 75 
Hvala jim za vse in naj počivajo v miru.
• Pogled, usmerjen v prihodnost
Pred nami je leto 2022. Še zmeraj smo v času negotovosti, ko nas 
ogroža nov sev koronavirusa, Omikron. Kljub temu nekateri stro-
kovnjaki napovedujejo, da bo epidemija do marca 2022 izvodene-
la in nas vrnila v normalno stanje. Upamo, da bo res tako ...

Jože KRIVEC

So dnevi in trenutki, polni sreče in miline, 
ko radostni oči zapremo in si tiho zaželi-
mo: da ne mine. Vse, kar je slabo, z novim 
letom naj zbledi! Vse, kar je dobro, naj za 
vekomaj ostane! Naj v miru sreča nežno 
vas objame!

Spoštovane občanke, spoštovani občani 
občine Žetale!

Leto 2021 gre počasi h koncu. Tudi letoš-
nje leto je bilo v več pogledih drugačno, 
polno preizkušenj in novih izzivov. Konec 
leta je po navadi čas, ko se ozremo nazaj 
in razmislimo, kaj je bilo v preteklem letu 
dobrega in kaj bi vendarle lahko naredili 
drugače ter se z novim upanjem zazremo 
v prihodnost.
Celotno leto je bilo v Državnem zboru 
RS zelo aktivno. V jesenskem času smo 
poslanci največ časa namenili obravna-
vi sprememb proračuna za leto 2022 in 
potrjevanju novega proračuna za leto 

2023. Oba proračunska dokumenta sta 
bila pripravljena v precej nepredvidljivih 
okoliščinah, a sta kljub temu zelo razvojno 
naravnana, saj se z njima krepijo investi-
cije, ki se bodo v prihodnjih letih izvajale 
povsod po državi. Skupno se bo za inve-
sticije namenilo kar 2,3 milijarde evrov. Za 
leti 2022 in 2023 je z dvigom povprečnin 
v potrjenih proračunskih dokumentih tudi 
Občini Žetale namenjeno več sredstev, ki 
se bodo lahko namenila za dodatna vla-
ganja v vašem okolju. Vesela sem, da se 
številne s strani države podprte investici-
je izvajajo tudi v našem lokalnem okolju. 
Že v začetku leta se bo pričel graditi Ur-
gentni center Ptuj, ki smo ga v spodnjem 
Podravju predolgo čakali in ga končno le 
dočakali. Enkrat več sredstev je v prora-
čunu namenjenih za sanacijo plazov, kar 
je za celotno območje Haloz izjemnega 
pomena, tudi za občino Žetale. Za ob-
mejna problemska območja, kamor spada 
tudi Občina Žetale, se pripravlja program 
razvojnih spodbud za leta 2022-2025, ki 
bo usmerjen v spodbujanje investicij in 
ustvarjanje novih delovnih mest na teh 
območjih.
Poleg proračunskih dokumentov so bili 
na sejah v jesenskem času obravnavani 
še številni drugi zakoni, ki bodo vplivali na 
naše vsakodnevno življenje, in sicer zakon 
o debirokratizaciji, zakon o dolgotrajni os-

krbi, zakon o dohodnini, gradbeni zakon, 
zakona o organiziranosti in delu v policiji, 
kazenski zakonik … Kot najpomembnejša 
zakona v tem naboru lahko izpostavim 
predvsem zakon o dolgotrajni oskrbi, ki 
smo ga po več letih pričakovanj vendar-
le dočakali, in zakon o dohodnini, ki bo, v 
kolikor bo sprejet tudi v zadnji obravnavi 
sredi decembra, prinesel višje neto plače 
za vse. V predlogu zakona o dohodnini je 
namreč postopna sprememba dviga splo-
šne olajšave s 3.500 evrov na 7.500 evrov, 
kar poenostavljeno povedano pomeni, da 
bo vsak na letnem nivoju prejel eno neto 
plačo več. 
Spoštovani,
pred nami je tisti poseben, čaroben čas 
leta. Naj bodo decembrski dnevi obdani z 
vonjem dobrot iz domače peči. Vzemite si 
čas zase in za svoje najdražje. Želim vam 
mirne in blagoslovljene božične praznike 
ter ponosno praznovanje dneva samostoj-
nosti in enotnosti. Leto, ki je pred nami, 
naj bo radodarno z zdravjem, ljubeznijo in 
z vsem tistim, kar nam je v življenju drago. 

Vse le dobro,

Suzana Lep Šimenko
poslanka DZ RS
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MIR IN TIŠINA JESENSKEGA ČASA
Kaj naj napišem o aktivnostih Društva podeželskih žena naše občine? Še vedno je 
čas covida-19 in vsi ljudje se moramo ravnati po navodilih stroke, da bi čim prej 
obvladali virus te napadalne bolezni. Članice našega društva se ne družimo v živo, 
uporabljamo sodobno tehnologijo in se obveščamo o novostih v kulinariki. Včasih 
deluje telefon naše predsednice ge. Darinke Kodrič, ki rada potoži, da meseci brez 
sestankov in druženj minevajo dolgočasno, čeprav je sama dodobra zaposlena s 
kmečkim delom in gospodinjstvom. Ta tihi čas je primeren za preizkušanje starih in 
novih receptov. Lepo je počutje gospodinje, če iz kuhinje zadiši po zlatorumeno za-
pečenih piškotih. Prav je, če se oglasijo pletilke in nastane večbarvna jopica. Lepo je 
videti novo našit prt, skvačkan prtiček za darilo ob prihajajočih praznikih prijateljem 
in ljudem, ki jih imamo radi.
Edino pravo druženje v živo se je začelo 2. novembra, ko se je šest članic zbralo v 
telovadnici naše OŠ Žetale z željo, da nadaljujejo tradicionalno razgibavanje ob vo-
diteljici ge. Mariji Skok, a so se ženske odločile, da se bodo do ponovoletnega časa 
razgibavale v svoji bivalni okolici. Po novem letu ste vabljene v prostore telovadnice, 
če bodo to dovoljevale epidemične okoliščine. 
Do novih aktivnosti se družite v krogu družine, 
preizkusite še kakšen recept, preberite kaj za-
nimivega v 79. številki Ž. N., utrdite svoje zdrav-
je in v zanimivem okolju preživite prihajajoče 
praznike. V imenu naše predsednice ge. Darin-
ke prijazno pozdravljene vse članice društva v 
upanju, da bo v letu 2022 ugoden čas za dru-
ženje, saj prihajajoče leto sestavljajo tri dvojke, 
po šolsko imenovane zadostno. Bodite zdrave 
in zadovoljne.

za DRUŠTVO M.K.

Varno in brezskrbno ...
Varno in brezskrbno ...
Varno in brezskrbno ...

... 2022

www.vargas-al.si
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GOZDARSKO TEKMOVANJE ZA ŽETALSKO GRČO
Leto 2021 se počasi zaključuje in v Stroj-
nem krožku Žetalanec z zadovoljstvom 
ugotavljamo, da smo, kljub razmeram, do 
začetka decembra izpolnili večino, po le-
tnem planu, zadanih aktivnosti. 
Tako nam je tudi letos uspelo organizira-
ti Gozdarsko tekmovanje za »ŽETALSKO 
GRČO«, ki je bilo že 17. po vrsti na poligo-
nu »Hojka«. Že v letu 2019 smo naš poli-
gon preimenovali iz »Jomče« v »Hojka«. 
Na poligonu namreč pridno raste manjši 
leseni objekt, ki bo služil kot skladišče 

opreme za gozdarsko tekmovanje in ob 
tem se je porajala tudi ideja po novem 
imenu za poligonu. Letošnje gozdarsko 
tekmovanje na poligonu »HOJKA« se je 
odvilo v petek 23. oktobra in udeležilo se 
ga je 9 tekmovalcev. Tudi tokrat so goz-
darji Zavoda za gozdove, KE Haloze, kot 
sodniki, poskrbeli, da je bilo tekmovanje 
speljano na visokem strokovnem nivo-
ju. Člani SK so pred in med tekmovanje 
skrbeli, da so bili poligon in les kvalitetno 
pripravljeni. Med tekmovalci je letos bil 

ponovno najboljši Slavko Širec s 1286 toč-
kami pred drugo uvrščenim Mitjem Širec, 
ki je dosegel 1264 točk in tretje uvršče-
nim Izidorjem Štajnberger s 1192 točka-
mi. Vsem nagrajencem še enkrat iskrene 
čestitke. Seveda na koncu tekmovanja ni 
manjkalo druženje tekmovalcev, sodnikov, 
članov SK in obiskovalcev ob okusnem 
golažu, ki ga je pripravil Marjan Skok iz 
Gastroja, ob pečenih konstanjih, Kristini-
nih dobrotah ter dobri kapljici iz kleti Vi-
nogradništva Plajnšek.  
Po napornem celoletnem garanju je v 
zimskem času čas za počitek. Nekaterim 
pa se prileže še sprostitev. Odvečno ener-
gijo naši člani sproščajo in jo še bodo v 
okviru zimske rekreacije v telovadnici OŠ 
Žetale. Za tiste, ki si želijo potovanj in 
raziskovan smo za soboto 18. decembra 
pripravili predlog strokovne ekskurzije v 
Ljubljano in tehniški muzej v Vrhniki. Ali 
nam bodo razmere dovoljevale 1.01.2022 
razveseliti člane z novoletnim plesom, pa 
žal še vedno ne vemo, zato spremljajte 
obvestila krožka, ki vam jih pridno pošilja 
naš vodja Izidor.  
Ob koncu leta Vam Strojni krožek Žetala-
nec želi miren božič in vse dobro v novem 
letu 2022. 

Za SK Žetalanec,
Petra P.
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NAŠA »KORONA« POPOTOVANJA

Leto 2021 je bilo kot prejšnje zaznamovano z epidemijo, zato so 
potovanja, ki jih načrtujemo v krožku, težje izvedljiva, a se ne 
damo. Do zime smo spravili pod streho kar dve večdnevni ek-
skurziji, prvo kar 5-dnevno sredi julija na dalmatinski otok Hvar. 
Vsi, ki smo želeli potovati, in smo se strinjali z vsemi pogoji, ki 
veljajo v teh časih, smo na deževno julijsko sredo sedli na udo-
ben turistični avtobus, ob klepetu in glasbi sploh nismo opazili, 
da se bližamo Dalmaciji, predramilo nas je sonce, ki je bilo tam 
na jugu že kar močno.
Po nekaj postankih in zajtrku iz prtljažnika smo se vkrcali na 
trajekt, zapustili Split in po mirni plovbi vpluli v pristanišče Stari 
grad. Sledil je ogled mesteca, ki se je nekoč imenovalo Faros, 
po dvournem sprehodu smo od gospe, ki nas je vodila, izvedeli 
vse, kar nas je zanimalo. Marjan nam je v avtobusni prtljažnik 
naložil kar nekaj hrane, zato smo poskrbeli, da se ne bi pokvarila. 
Nadaljevali smo  v kraj Jelsa, kjer je bil naš hotel, v katerem smo 
uživali naslednje dni, in takoj smo ocenili in preizkusili plažo, re-
stavracijo in bližnje kafi če.
Ker naše strokovne ekskurzije, pa čeprav ob morskih obalah, niso 
namenjene samo oddihu, je bil že drugi dan poln zanimivih ogle-
dov. V mestu Vrboska smo si ogledali zanimiv pomorski muzej, 
nato pa nadaljevali do Vrisnika, kjer je kar visoko nad dolino sredi 
oljčnih nasadov prijetna gostilnica, v kateri se je miza kar šibila 
od dobrot otoka Hvara, tako da nismo samo degustirali, ampak 
smo se kar najedli in poplaknili z njihovimi vini in sokovi. Pred 
povratkom v hotel pa še obisk vinarne Tomić, kjer smo bili prijet-
no presenečeni nad urejenostjo degustacijskega prostora in tudi 
vse sorte vina so bile odlične. Izkazali smo se tudi mi kot obisko-
valci. Gostitelji so nam povedali, da njihovi gostje ob degustaciji 
tudi zapojejo eno ali dve. No, mi smo jih vsaj 10 ali več, sicer pa, 
kdo bi štel, če se imajo vsi odlično.
Naslednji dan je bil namenjen mestu Hvar, peš smo si ga ogledali 
skupaj z lokalno vodičko in izvedeli vse, kar nas je zanimalo. Na 
obali mesta nas je že čakala ladja, s katero smo se popeljali med 
Paklenimi otoki, se vmes nekajkrat ustavili, malo zaplavali, na 
ladji so nam postregli s kosilom; skratka, bilo je lepo.
Sobota se je začela z jutranjim obiskom plaže, saj so bile ostale 
aktivnosti planirane za popoldne, ko smo se ustavili v nasadu 
sivke, se seznanili z uporabo, malo degustirali, se naučili, kako 
se žanje in na koncu zelo odišavili avtobus. Sledil je vzpon v 
etno vas Humac, kjer smo podoživeli delovanje vasi, ko je bilo 
vinogradništvo glavna dejavnost vse do prihoda raznih bolezni 
vinske trte in s tem propada vasi. Za konec smo najpogumnejši 
obiskali še Grapčevo jamo. Čeprav se ne more primerjati z našimi 
jamami, je vseeno vredna ogleda in tudi pot do nje je kar zahtev-
na in vsem ni usojeno, da bi prišli do nje.
Kot vedno, ko je lepo, čas prehitro teče in že smo se morali iz-
seliti iz prijetnega hotela na avtobus. Sledil je prevoz na celino 

s trajektom. Na poti domov smo se ustavili v Sinju, ki je znan 
po viteških igrah Sinjska alka. Ogledali smo si zelo moderno 
predstavitev te igre in ker je teden dni po našem obisku potekalo 
pravo tekmovanje, smo lahko videli tudi priprave tekmovališča. 
Celo ulico zasipajo s peskom, postavijo tribune, tako da konji ne 
dirjajo po asfaltu. Na naših potovanjih nismo nikoli ne lačni ne 
žejni, zato smo se ustavili še v dalmatinski Zagori v etnoland-
-u Pakovo selo, kjer nam je gospodarica Ana na zanimiv način 
prikazala tamkajšnje življenje nekoč in postregla z dobro hrano 
današnjega časa.
Ker je bilo na tem potovanju čudovito, smo se dogovorili, da v je-
seni malo pokukamo v kakšno slovensko pokrajino in zapravimo 
bone, ki nam jih je namenila država. In res smo v drugi polovici 
septembra šli na tridnevni potep po Dolenjski in Beli krajini.
Začeli smo v Trebnjem, kjer smo se ustavili v lično urejeni trgovi-
nici, imenovani Dobrote Dolenjske, kjer smo poizkusili skoraj vse, 
kar Dolenjci ponujajo svojega, lokalnega. Ko si v deželi cvička, ne 
gre mimo Mirne peči, kjer je lepo urejen muzej Lojzeta Slaka in 
Toneta Pavčka vreden ogleda. Ustavili smo se še v Malem Kalu, 
kjer je Lojze preživljal svojo mladost in kjer je začel pot velikega 
glasbenika. Na Dolenjskem ne gre mimo reke Krke, ki je resnič-
no mirna in zasanjana, zato smo kljub slabemu vremenu mirno 
pluli po njej na Rudolfovem splavu, se nasmejali ob duhovitih 
in hudomušnih prigodah Primčeve Julije, perice in splavarjev. 
Naš Adolf je opravil preizkus za splavarja in sedaj čaka, kdaj bo 
Rogatnica toliko narasla, da bo svoje znanje lahko preizkusil v 
domačem kraju.
V soboto smo obiskali Rosalnico in tamkajšnjo znamenitost, 
cerkveni kompleks Tri fare, kjer nam je tamkajšnji duhovnik ob-
razložil vse znamenitosti ter zgodovino kraja in cerkvic.
V vasi Radovica smo se vrnili v zgodovino, v čase po drugi sve-
tovni vojni in bili učenci v šoli Brihtna glava. Nekaj smo se nau-
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December, mesec, ko vsi delamo obračune, vsi veselo zapravlja-
mo in se veselimo. Prav je, da se tudi v KD ŽETALE spomnimo, 
kaj smo počeli v bližnji preteklosti. Na naše delo je močno vpli-
val covid-19, ki nam ogroža življenje, preprečuje druženja, vaje 
in nastope.
O težavah, ki so nas spremljale v preteklem obdobju, je bilo 
že veliko napisanega, zato bi rad nekaj povedal o našem delu, 
predvsem MOPZ KD Žetale. Po dolgem času negotovosti smo s 
pomočjo članice KD uspeli najti zborovodjo in urediti dogovor o 
sodelovanju. 26. avgusta smo imeli spoznavni večer z gospodom 
Stankom Vedlinom iz Majšperka in pod streho spravili že nekaj 
veselih napevov, kar pomeni, da smo sprejeli drug drugega in za-
čeli z delom. Dogovorili smo se o dinamiki vaj, za začetek nare-
dili program pesmi, načrtovali nastop na občinskem prazniku in 
upali na tradicionalni božično-novoletni koncert. Kmalu nas je pri 
naših načrtih ustavil "črv" covid-19, ki je v septembru neusmilje-
no krožil po naši občini. Delo smo prekinili do 7. oktobra, ko smo 
se veselo začeli pripravljati na nastop na 22. občinskem pazniku 
občine Žetale. Neizmerno smo bili veseli tega dogodka, saj je bil 

to naš ponovni krst in, ugotovili smo, zelo uspešen. Načrtovali 
smo nadaljevanje vaj, a smo se člani MOPZ KD Žetale odločili, da 
so tveganja za zdravje prevelika in vaje za nedoločen čas odpo-
vedali. Želimo si, da vsi dočakamo "stare cajte" in bomo nada-
ljevali brez bolezni in posledic. Verjetno ste že sami opazili, da je 
naša sestava malo spremenjena. Zapustila sta nas dva ustanovna 
člana zbora, Rudi Vodušek in Janez Horvat; pogrešamo vaju in 
se vama zahvaljujemo za vajin vložek pri sooblikovanju našega 
dela in uspeha. Pridružil pa se nam je Ivan Bedenik, želimo mu 
dobro počutje med nami in uspešno delo, mlajšim fantom pa naj 
bo vzpodbuda za pomladitev naših vrst. 
V upanju, da smo vam polepšali kakšno prireditev v letošnjem 
letu, da bo KUGA popustila in bomo tudi za ŽPZ našli rešitev, da 
bomo v naslednjem letu zopet na sceni kulturnih in drugih pri-
reditev v naši občini, Vam želimo lep veseli december. Naj vam 
božič prinese miru in novo leto veliko zdravja. Naj bodo vaši in 
naši praznični dnevi zdravi, lepi in veseli.

MIRAN SKOK

JESEN V KULTURNEM DRUŠTVU

čili, od stroge tovarišice dobili s šibo po tazadnji. Letnik smo vsi 
več ali manj uspešno izdelali, razen tistih, ki so »špricali«. Sledilo 
je kosilo in degustacija vin na bližnji kmetiji; no, tu pa ni nihče 
manjkal. Za konec dneva smo se ustavili v vasici Krupa, kjer smo 
se sprehodili do zanimivega izvira reke Krupa. Ker nam je čas 
dopuščal, se je naš podpredsednik Boštjan dogovoril še za ogled 
kmetije z govedom pasme limuzin. Zanimiv ogled, pogovor z do-
mačimi, za nekatere pa še dodatek, ki ga lahko dobiš v hlevu in 
ne boli, malo pa smrdi … Ampak saj smo kmetje in to stran vonja 
zrezka poznamo.
Škoda, da je epidemija – v hotelu so imeli poroko, mi pa željni 
plesa, a nas je bilo preveč. Zato pa smo ta pravi športniki zakupili 
stezo za bowling in tam razkazovali svoje sposobnosti.
Zadnji dan smo v kraju Žuniči obiskali Šokčev dvor in spoznali 
pridelovanje ter uporabo lanu in konoplje. Da nismo samo sedeli 
na avtobusu, smo se podali na pohod po krajinskem parku La-
hinja, ogledali smo si Nerajske luge, se preizkusili v nošnji škafa 

vode na glavi in si s tem zaslužili kosilo v gostišču, kjer imajo tudi 
spominsko sobo našega pesnika Otona Župančiča.
Ker je pri nas zdravje na prvem mestu, pač na Dolenjskem ne 
moreš mimo zeliščarske kmetije Plavica, kjer si z zelišči daje du-
ška gospod Majes, ki mu ne zmanjka idej in receptov za domača 
zdravila. Ker smo si nakupili veliko mazil, čajev in tiktur, bomo 
na naših naslednjih potovanjih zagotovo vsi zdravi. V Šetrupertu 
smo si privoščili še kulinarično poslastico za večerjo in morda je 
kdo doma zato še spil kakšen Majesov čaj za hujšanje.
Klub temu, da smo ta potovanja organizirali v času, ki ni najbolj 
idealen za potovanja, lahko z veseljem povem, da smo ostali vsi 
zdravi, kar se tiče korone; mogoče je kdo staknil kakšno odr-
gnino, vonjave iz hleva pa so že zdavnaj izvenele. Hvala vsem 
udeležencem, da ste upoštevali vsa navodila in se vidimo na nas-
lednjih izzivih. 

Izidor Štajnberger
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V centru Žetal je vse mirno, tiho, samo 
sonce s svojimi jutranjimi žarki ogreva ze-
leno naravo. Tam na Poukonu se sprehaja 
štorklja, morda je štrk, se zalaga z dobro-

tami iz narave za predpoldansko malico, 
obletavajo jo vrane, krakajo in jo preganja-

jo s svojega teritorija. Opoldne poleti, ne 
vem, kje prenočuje, verjetno jo daje mraz v 
tiste dolge tačke. Obisk na tem travniku je 

vsakodnevna ponovitev.
Na Varvaselah že poje žaga, nastajajo 
skladovnice, ki bodo preganjale mraz 

naslednjo zimo.
Ob obrobju Žetal je pred dnevi gosto-
val MIKLAVŽ in obdaril najmlajše. Pod 

Donačko goro se sprehajajo divje svinje in 
bežijo pred nabito puško. Tam v Kočicah 

imajo kmečki praznik, po žetalsko FÜREŽ. 
Naši kmetje pridno krmijo krave, oddaja-

jo pristno žetalsko mleko. Pri Berovih  v 
Kočicah skrbijo za zdravi obstoj jabolk, 

letos je bil pridelek v okrnjeni količini, saj 
je dišeče cvetje oplazil spomladanski mraz. 

Pridelek je nudil toliko dobrega sadja, da 
se lahko marsikdo odžeja s kvalitetnim 
jabolčnim sokom. Skrbno pregledujejo 

jagodni nasad, saj se čas hitro obrača, in 
v maju že nudi tiste sladke jagode rdečke. 

Vinogradi so še v počitku, vrli vinogradniki 
že načrtujejo, kako bodo obnovili trtin 

nasad. Vrtnarji v mislih načrtujejo, kje se 
bodo razprostirale grede s sočivjem. A nič 
ni več tako, kot je bilo. Le kje še luščijo ko-
ruzo in fi žol, saj to opravijo moderni stroji. 
Minili so časi, ko so matere brale pravljice 

radovednim otrokom, moderna tehno-
logija nadomešča te skrivnostne večere. 

Morda se tam na obrobju Dobrine mladi še 

družijo s starejšimi in zapojejo katero domačo 
pesem, kot so včasih peli otroci, ki so oblikovali 

veččlansko družino.
Med svojimi zapisi sem našla pesmi, ki mi jih 

je nekoč ponudila ga. Berta. Iz svoje knjižnice 
mi je posodila mnogo lepih knjig, navadno so 
vsebovale kmečko tematiko. V njihovi hiši so 

gostovale številne knjige in družina je veljala za 
zveste bralce. 

Preberimo še naslednji pesmi:

Ko sem lani tod mimo šel,
na oknu nagelj je cvetel,
lepo cvetel, lepo dehtel,
nekdo pri oknu si je pel.

Čez leto spet mimo grem,
na tisto okno se ozrem,

zdaj cvetja ni, zdaj petja ni,
nekdo pri oknu se solzi.

Pa vprašal sem, ker me skrbi,
zakaj zdaj cvetja, petja ni,

pokazali so mi le z roko,
na hribčku majhno cerkvico.

Jaz pa grem na visoki hrib,
na njem zagledam spomenik,

na njem zapisano ime,
ime od moje ljubice.

Tukaj spava in trohni.
Zame na svet’ življenja ni,

naj počiva pod zemljo,
ostane solzno mi oko.

Še dve hudomušni kitici

Imela sem fanta luštnega,
tak dolgo ga k men’ ni blo,

nocojšnji večer me prišel je budit,
za gvišno moj ljubi mora bit.

Na oknu potrka, odpirat sem šla,
zagledam deda krofastega,
le beži, beži, ti krofasti ded,

te nočem za ljub’ga imet.
Se nadaljuje!

Še trivrstičnice:

Micika, ko bi ti moja bla,
ti bi z mano v farov šla.

V nedeljo bi že oklicana bla.

Tisto pač ne, mi mam'ca branijo.
Pravijo, da imaš premalo zemlje.
Denarce zapiješ do krajcarja vse. 

Micika, za menoj se boš jokala.
Velik je svet, zadosti deklet,
jaz pa čem lepo ženko imet.

Od tu in tam M. K.

OD TU IN TAM

ŽUPNIJA ŽETALE ADVENT 2021
Kako čas hitro teče.  Na nedeljo Kristusa kralja smo zaključili cer-
kveno leto in z prvo adventno pričeli z novim in s pripravami na 
Božič. Ob koncu cerkvenega leta obhajamo zahvalno nedeljo, ko 
se zahvalimo za vse darove narave in svojega dela. To nedeljo 
nas je v župniji obiskal p. Janez Šamperl, ki je predstavil knjigo o 
misijonarju p. Mihu Drevenšku, ki je bil doma v Vidmu pri Ptuju. 
P. Miha je deloval kot misijonar v Zambiji in se v celoti daroval 
za Zambijce, ki so ga sprejeli za svojega, saj so dejali, da je Miha 
črnec v beli koži. V naši župniji se je v tem času mudil tudi Klemen 
Kreft, študent drugega letnika teološke fakultete, ki je opravljal 
pastoralno prakso. To pomeni, da spozna delo na župniji, se sreča 

z farani, župnikom in tako bolj od blizu spozna, kaj pomeni biti 
duhovnik na župniji. V adventu obhajamo tudi god Sv. Miklavža, 
ki so ga veseli posebej otroci. Ker smo tudi letos v nekem po-
sebnem času, se moramo držati določenih ukrepov, da bi ostali 
zdravi, je Miklavž obiskal otroke pri verouku in jim tam izročil sim-
bolična darila. Na adventnem vencu gori vedno več sveč, vedno 
več svetlobe, kar pomeni da je vse bliže Jezusovo rojstvo.
Želim vam lep doživet Božič, v prihajajočem letu, pa obilo Božje-
ga blagoslova.

S.G.
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Turistično društvo Žetale je letos zaznamovala okrogla 20. oble-
tnica delovanja. S člani smo zato kolesje zavrteli nazaj in poiskali 
številne arhivske dokumente, listo ustanovnih članov, po diskih 
in tudi albumih smo poiskali fotografi je preteklih dogodkov in 
zbrali pričevanja naših članov. Ob podoživljanju lepih spominov 
smo uživali, hkrati pa smo ponosno ugotovili, da jih je vredno 
zbrati v zaključeno celoto. V iztekajočem se letu smo tako inten-
zivno delali na brošuri, ki smo jo poimenovali Bilten. 
“Turistično društvo Žetale je bilo ustanovljeno pred dvema dese-
tletjema z namenom, da člani društva opravljajo dela, ki so zna-
čilna za turistična društva na Slovenskem. Naključja so nanesla, 
da je imel ustanovni predsednik Stanko Skledar posluh za mlade 
in se je za motivacijo in delovanje zelo trudil ter s tem ustvaril 
prostor, kjer se je začel družiti dobršen delež žetalske mladine. 
Zelo zanimivo in hkrati fenomen za primerljiva okolja je bilo, da 
smo v določenem obdobju imeli 50 aktivnih članov, mlajših od 
30 let. Slednje pa je vodilo v to, da so aktivnosti društva postale 
neobičajne za klasična turistična društva. To je povsem razum-
ljivo, saj se od generacije, rojene po letu 1990, nikakor ne more 
pričakovati, da bi z enako mero zanosa organizirala prireditve, 
kot so kmečki prazniki in kožuhanje. Nenaden preskok generaci-
je je bil prehiter in številni starejši člani so svoje delovanje takrat 

žal opustili brez morda bolj smiselnega delovanja različnih sekcij 
znotraj društva. Kljub vsemu pa je bilo društvo zadnjih 10 let zelo 
aktivno, saj so se v njem znašli številni motivirani člani. Aktiv-
nosti so bile osredotočene na številne mednarodne in lokalne 
projekte. V okviru delovanja pod okriljem programa Mladi v akciji 
oziroma današnji Erasmus+ smo organizirali kar 11 projektov, pre-
ko katerih smo v Žetale pripeljali več kot 200 mladih iz vse Evro-
pe. Sami pa smo še večje število mladih iz Slovenije odposlali na 
projekte v tujini. Mednarodni dogodki so se pogosto navezovali 
tudi na lokalno delovanje. V okviru tega smo obiskovali sejme, 
namenjene promociji turizma, organizirali rekreativno športne 
aktivnosti, vodili najavljene skupine, posneli promocijske fi lme 
ter izdajali nekaj ostalega promocijskega materiala.” 
Zapis je povzet iz našega Biltena. Podrobnejšo vsebino smo že-
leli predstaviti na dogodku, ki je zaradi epidemije žal odpadel. V 
njem smo zajeli delovanje in pomen društva za kraj in za člane. 
Ugotovili smo, da mnogokrat pozabimo, da ima delovanje ob-
čanov v društvih ne le pozitivne učinke na kraj, ampak deluje 
pozitivno tudi na člane. V primeru našega društva so namreč šte-
vilni člani delovali pri starosti, ko še niso imeli urejenih številnih 
eksistencialnih vprašanj, kot so družina, stanovanjski problem in 
služba. Mnoge je pot odnesla v druge kraje, a ponos na Žetale 
in Haloze je ostal in sodelovanje pri aktivnostih našega in ostalih 
društev v občini pripomore ravno k temu – povezovanju ljudi. To 
pa v današnjih časih zagotovo veliko šteje.

Ker vam biltena letos ne moremo predstaviti v živo, smo ga raz-
poslali na naslove društev, občine in šole. Če vam pride v roke, 
ga le prelistajte, sicer pa je dostopen tudi v spletni različici na 
naslovu: https://td-zetale.net/bilten/
Vseeno upamo, da se kmalu na kakšnem dogodku srečamo v 
živo. Nekatere smo kljub nepredvidljivim časom izpeljali tudi le-
tos. Tako smo tradicionalno izvedli pohod po PEP, vsakoletno 
kolesarjenje članov ter Srnjakov tek.

Vsem občanom in občankam želimo mirne božične praznike in 
zdravja polno ter uspešno leto 2022!

Boštjan Štajnberger, TD Žetale

DVE DESETLETJI DELOVANJA TD ŽETALE 
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NATEČAJ ZA IZVIRNO OTROŠKO LIKOVNO 
IN LITERARNO DELO
Mestna občina Slovenj Gradec je v sodelovanju s Koroško galerijo likovnih umetnosti tudi 
v letih 2020 in 2021 pripravila mednarodna natečaja za izvirno otroško likovno in literarno 
delo, na katerih so z likovnimi, literarnimi in fotografskimi prispevki sodelovali učenci naše 
šole pod mentorstvom učiteljic dr. Iris Merkač in Saše Peršoh. Ustvarjali so na teme Rastlinski 
svet, Glasba nas povezuje, Gora nad nami in Pomoč naj nikoli ne počiva.
Za razstavo v galeriji konec septembra in v začetku oktobra 2021 so 
bili izbrani likovni izdelki Ažbeta Jusa, Inje Kopše 
Vek, Petra Magdiča, Tilna Butolena, Lare Gajser, 
Flore Jus, Zale Peršak, Petre Černejšek, Marije 
Furman in Marka Fiderška ter fotografi je Anje 
Kodrič, Nikolaja Klepa in Polone Fideršek.
Nagrajene pa so bile bivši učenki Ana Plajnšek 
(pesem Odtenki glasbe) in Ana Marija Gajšek (spis 

Moj dnevnik) ter Polona Fideršek (fotografi ja Haloški travnik). Prejele so priznanje in 
praktično nagrado, vsi omenjeni mladi ustvarjalci pa spominski zbornik.
Učenkam in učencem čestitamo za uspeh na natečaju!

mentorica Saša Peršoh

Polona Fideršek, nagrajen-
ka natečaja Otroška risba

Haloški travnik

OB TEDNU KULTURNE DEDIŠČINE 2021
Prvi kulturni dan za učence od 6. do 9. razreda, ki smo ga izvedli 28. 
septembra 2021, smo namenili Dnevom evropske kulturne dediščine 
in Tednu kulturne dediščine 2021. Z učenci smo ob upoštevanju vseh 
priporočil NIJZ po razredih ustvarjali v različnih delavnicah na temo 
Dober tek!
Z učiteljicama Lidijo in Jasno so učenci zbrali in preučevali kuhinjske 
knjige starejšega datuma in se preizkusili v preračunavanju merskih 
enot, saj so včasih gospodinje za merjenje mase uporabljale predme-
te, ki so jih našle doma. Da prazen žakelj ne stoji pokonci in da zelje 
želodec samo nastelje, so učenci spoznali v delavnici z učiteljico Sašo, 
kjer so se pogovarjali o pregovorih, povezanih s hrano, in ustvarjali 
dramske prizore. Učiteljica Brigita L. je poskrbela za glasbeno po-
pestritev dneva – po šoli je odmevalo veselo petje in igranje violine, 
pianina in bobnov. V naši sredini smo gostili gospo Zdenko Pulko, mojstrico 
pletarstva, ki je ena redkih, ki se še lahko pohvali s tem znanjem, in večkrat nagrajeno pekarico svatovske 
štruce, gospo Darinko Vogrinc. V njuni družbi in ob spremstvu učiteljic Marte oz. Ane B. in Valerije so se učenci preizkusili v roč-
nih spretnostih. S pletenjem vrbovih šib so izdelali uporaben naravni podstavek za vroče lonce. Iz kvašenega testa, ki ga je gospa 
Darinka prinesla s seboj, so pletli ptičke in manjše pletenice ter jih okrasili in spekli. Nekaj testa so zgnetli kar sami in ločiti rume-
njake od beljakov je bil izziv. Da dan ne bo šel v pozabo, pa je bila naloga mladih fotografov pod mentorstvom učiteljice Helene. 
Ob zaključku dneva smo se zahvalili našima gostjama in učenci so v šolski avli pripravili manjšo razstavo ter predstavili svoje 
ugotovitve in stvaritve. Po kosilu pa smo se prav vsi posladkali s pletenicami in lahko vam zaupamo, da so bile res zelo okusne!

Vtisi učenk in učencev
Od 9.50 dalje do 12.00 smo bili v delavnici, kjer smo pekli. O poteku te delavnice nam je povedala Darinka Vogrinc. Najprej smo 
se pripravili in uredili. Potem smo že pečene pekovske izdelke premazali, da so dobili lep sijaj. Nato pa, ker je bilo testo že prip-

ravljeno in vzhajano, smo začeli delati pletenice in ptičke. Gospa Darinka Vogrinc nam je pokazala še, kako se iz pletenic 
naredi srce. Na koncu smo vse pospravili in dobili recept, kako se 
delajo pletenice. Naučila sem se veliko novega, saj sem prvič delala 
pletenice, naučila sem se tudi narediti ptička. Delavnica mi je bila 
všeč, ker smo vsi skupaj sodelovali in naredili lepe pekovske izdelke.
Včeraj sem bil prvi dve šolski uri glavni fotograf kulturnega dneva z 
naslovom Dober tek. Računalničarka mi je predstavila fotoaparat in 
njegove lastnosti. Predala mi je tudi, na kaj moram biti pozoren pri 
fotografi ranju in snemanju. Naredil sem veliko fotografi j in upam, da 
se je med njimi našla tudi kakšna, vredna pogleda. Všeč mi je bilo, 
da sem se preizkusil v nečem novem.

"
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Naučili smo se, kaj so pregovori, dopolnjevali 
in razložili smo jih, izdelali plakat ter zapisali 
in zaigrali prizore, v katere smo vključili pre-
govor. Te prizore smo predstavili oz. zaigrali 
tudi na predstavitvi. Meni se je delavnica zde-
la zanimiva, najbolj pa mi je bilo všeč pisanje 
in igranje prizorov. Naučila sem se tudi, kaj 
so pregovori in kaj pomenijo. Bilo je zelo po-
učno.

Prvo in drugo uro smo raziskovali različne recepte iz starih časov. Odkrivali smo 
različne sestavine in metode za merjenje količine sestavin. Prebrskali smo stare 
kuharice in opisali menije, ki so jih včasih imeli v Halozah ob posebnih dogodkih, 
kot so koline in poroka. Po končanem delu smo predstavitev prepustili sedmemu 
razredu, da jo dopolni in naredi plakat. Spoznali smo tudi, kaj so jedli med ted-
nom, kaj v nedeljo in v petek. Jedli so preprosto.
V drugi delavnici smo pletli z vrbovimi šibami. Učila nas je gospa Zdenka Pulko. 
Najprej nam je naredila začetek in potem smo pletli. Plesti je bilo še kar težko, a 
zanimivo. Spletli smo vsak svoj podstavek. Nato nam je gospa pokazala, kako se 
začne plesti majhna košara. Meni je bilo zelo zanimivo, saj sem se naučil plesti.

Ob osmi uri je po nas prišla učiteljica Brigita, ki poučuje glasbo. Šli smo v glasbeno 
učilnico in tam nam je povedala, da se bomo naučili zaigrati dve pesmici, in sicer 
Naša kuharica in Joni Makaroni. Igrala sem na violino, sošolec Jan na bobne in 
sošolka Ajda na klavir, saj se z glasbo ukvarjamo že več let. Prvi dve uri smo pri-

dno vadili, nato pa so tretjo uro k nam prišli učenci 6. razreda in zraven peli. 
Peto šolsko uro smo našo glasbeno točko predstavili še ostalim učenkam in 
učencem. Ta dan mi je bil zelo všeč, saj imam rada glasbo in se vsakič 
znova in znova na violino rada 
naučim kakšno novo pesem.

Pripravili učenke, učenci in 
učiteljica Saša.

Jurček in zmaj 
Nekoč je živel kralj, ki je imel eno samo hčer. Želel jo je omožiti, ampak nikjer ni našel pravega plemiča. Vsi plemiči so bili neumni 
in čudni. Kralju se je nekega dne pripetila nesreča, zaradi katere je oslepel. Prosil je služabnike, naj napišejo razglas, v katerem 
bo pisalo: Tisti, ki premaga zmaja in iz njegove jame ukrade zdravilo za slepoto, bo za nagrado dobil mojo hčer.
Veliko mož je poskusilo, ampak nobeden ni mogel premagati zmaja. Vsi so že obupali, saj niso vedeli, kako ga premagati. Nekega 
dne pa je v mesto prišel Jurček. Bil je iz majhne vasi blizu kraljestva. Vas ni bila bogata. Jurček je stopil do kralja in rekel: ˝Jaz 
bom premagal zmaja.˝ Kralj je bil začuden, rekel je: ˝Ne vem, kdo si, ampak ne verjamem ti, vsi so že poskusili, pa nobenemu ni 
uspelo.˝ Ampak to Jurčku ni vzelo poguma.
Naslednji dan je z mečem in s ščitom odšel do zmajeve jame. Na poti je našel staro sekiro, ki se mu je zdela zanimiva, zato jo je 
vzel s sabo. Na poti je videl veliko ljudi, ki so mislili enako kot on, pa jim ni uspelo. Prispel je do jame in ko je vstopil globlje vanjo, 
je zaslišal zmaja. Ko je bil že čisto blizu, je videl zdravilo, poleg katerega je ležal zmaj. Vzel je sekiro in ščit. Ko je stopil bližje k 
zmaju, ga ta sploh ni napadel. Ko je namesto sekire vzel meč, pa je zmaj začel bruhati ogenj in ponorel. Jurček je ugotovil, da 
lahko s sekiro nadzira zmaja, in zato mu je zmaj pustil, da vzame zdravilo. Zmaja je prosil, da ga odpelje domov. Ko je prišel do 
svoje vasi, so bili vsi presenečeni, saj niso mogli verjeti, da je to mogoče. Vsi so mislili, da je Jurček neumen. Jurček je potem šel 
h kralju, vesel mu je povedal, da ima zdravilo. Kralj mu ni verjel in ga je nagnal. Naslednji dan je Jurček spet šel h kralju. In kralj 
mu je končno verjel. Jurček mu je potem prinesel zdravilo in kralj je spet videl.
Kralj je bil zelo srečen, zato je Jurčku dovolil, da se poroči z njegovo hčerko. In živela sta srečno do konca svojih dni.

Maj Korez, 6. razred

"
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NARAVOSLOVNI TABOR V CŠOD PLANINKA

Za učence OŠ Žetale od 7. do 9. razreda smo v času med 11. in 15. oktobrom 2021 izvedli naravoslovni tabor v CŠOD Planinka 
na Slivniškem Pohorju. Proti domu CŠOD smo se podali v ponedeljek, 11. oktobra zjutraj izpred OŠ Žetale, kamor smo se vrnili v 
petek, 15. oktobra ob 14. uri, da so lahko učenci še ujeli redne šolske prevoze za pot do doma. 
Učenci so spoznavali orientacijo v domu in okoli njega, osnove astronomije, gorski potoček, drevesa v okolici, obiskali pusto-
lovski park, se preizkusili v lokostrelstvu, športnem plezanju, nordijski hoji, bejžiblu, v igranju špor-
tnih, družabnih in socializacijskih iger, šli na lov za geozakladom … Učenci 
so tako na taboru pridobivali splošno uporabna znanja in praktične veščine 
za življenje, širili so svoje znanje tem, ki so del učnega načrta, ter spoznavali 
pomembnost zdravega načina življenja. Aktivno so se vključevali v različne 
dejavnosti in razvijali pozitiven in odgovoren odnos do okolja ter odgovornost 
za lastno varnost in zdravje. Tabor je bil pomemben tudi s socializacijskega vi-
dika učencev in z vidika spodbujanja sproščenosti, prijateljstva in medsebojne 
pomoči.
Odzivi učencev nad izvedbo tabora so bili pozitivni, navdušeni so bili nad iz-
vedenim programom in tabor v naravi jim je pomenil neprecenljivo izkušnjo.

S. Peršoh

Opremljeni za pustolovski park

NARAVOSLOVNI TABOR V CŠOD PLANINKA
V senci drevesa Določanje drevesnih vrst

Na poti do vzpenjače

Ostalo bo v spominu
Učencem 6. razreda bo leto 2021 zago-
tovo ostalo v spominu po tem, da so 
postali šestošolci in da so v oktobru šli 
v šolo v naravi v Moravske Toplice. Poza-
bili ne bodo tudi, da so bili v karanteni in 
se šolali na daljavo. Kaj pa je v letošnjem 
letu v učencih še pustilo pečat?

• dvakrat sem bil na morju
• dobil sem svojo sobo
• dobili smo kavč
Maj

• v Ljubljani smo prespali v hotelu
• bil je sneg
• lahko smo se sankali
Matic

• prišel je Miklavž
• bil je sneg
Marko

• pridružila se nam je muca 
po imenu Mici
• dobil sem novo sobo
• odšli smo na sprehod nad krošnjami, 
vožnja s sanmi
• počitnice na Pagu - supanje
Taj

• dobila sem novo sestrično
• bili smo na morju
Melanija

• testiranje
• virus
• novi bratranec
Ema

• zapadel je sneg
• prišel je Miklavž
Niko

• dobil sem računalnik
• izgubil sem psa
Miha

• bil je covid-19
• prišel je Miklavž
Luka

• šla sem v Španijo
• s sošolci smo za moj rojstni dan šli 
v ArbadaPark
• dobila sem zajčka po imenu Kiki
Julija Ž. J.

• dobila sem bratca po imenu Filip
• dobila sem novo sobo
Julija Ž.

• dobila sem štiri mucke - Cimet, Pepel-
ko, Perla in Lusio
• mucek po imenu Lusio mi je umrl
• dobila sem bratranca
Lana

• dobila sem mucka po imenu Sanny
• res dober rojstni dan
• dobila sem očala
• šla sem pogledat, kje skačejo padalci
Anamarija

• prebolela sem covid-19
• na morju sem spoznala novo prijate-
ljico Špelo
• zapadel je prvi sneg
• sobo imam prebarvano v drugo barvo
Neža

• bila sem na morju s svojim mlajšim 
bratrancem
• v Planici sem prehodila stopnice na 
najvišji skakalnici
• na morju sem našla kamen v obliki 
srca, ki je bil pod vodo
Vita

• spominjal se bom muce Lumpe
• naredili smo streho in steno na 
dvorišču 
• imel bom spomin na teto
Primož

"
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DAN SLOVENSKE HRA-
NE in TRADICIONALNI 
SLOVENSKI ZAJTRK
Tudi letos smo tretji petek v novembru, 19. 
11. 2021, obeležili dan slovenske hrane in 
spremljajoči Tradicionalni slovenski zajtrk.
Ker je leto 2021 razglašeno za mednaro-
dno leto sadja in zelenjave, smo pri letoš-
njem obeleževanju dneva slovenske hrane 

in izvedbi Tradicionalnega slovenskega zajtrka dali poudarek pomenu uži-
vanja domačega sadja in zelenjave. Seveda pa nismo pozabili izpostaviti 
pomena čebel pri opraševanju rastlin. 
Slogan letošnjega Tradicionalnega slovenskega zajtrka je »Zajtrk s sadjem 
– super dan!«.
Tradicionalni zajtrk je letos zaradi priporočil za zajezitev okužb s korona-

virusom potekal 1. šolsko uro v učilnicah, takoj po 

opravljenem samotestiranju.
Med so tudi letos donirali lokalni čebelarji Silvo 
Bukšek, Gusti Bedenik in Ivan Bedenik, za kar se jim 
najlepše zahvaljujemo.
Učenci so si po zajtrku ogledali tudi kratke fi lmčke o 
Tradicionalnem slovenskem zajtrku, o slovenski hra-
ni in kranjski sivki. Pri OPB, VV so ustvarjali na teme 
o čebelah, slovenskem sadju in zelenjavi ter lokalno 
pridelani hrani. Četrtošolci pa so ta dan izvedli nara-
voslovni dan.
V tednu od 15. 11 do 19. 11. 2021 smo pripravili tudi 
tradicionalni kosili –  kislo repo z matevžem in ričet.

Valerija Krivec, koordinatorka dneva

ŽELJE ZA LETO, KI PRIHAJA
Želim si, da bi v letu 2022 izginila korona. Vedno več omejitev 
je, da sploh lahko hodim v šolo ali trgovino. Cel svet bi bil vesel 
izginotja covida-19. Želel bi si tudi, da bi naš mali psiček nehal 
napadati mačka in “žvekati” vse v hiši.

Želim si, da ne bi pod nobenim pogojem dobil korone in da 
bi imel lepe ocene. Želim si tudi, da bosta januar in februar 
snežena, in ko bo konec zime, si želim, da bo sončno in bom 
lahko kolesaril. Za družino si želim, da bi ostali srečni in zdravi. 
Želim si tudi, da ne bi več bilo covida-19 in da bi svet postal 
pravičnejši.

Želim si, da bomo vsi zdravi in srečni, da bo svet vedno manj 
onesnažen, da bo koronavirusa vedno manj ter bo izginil. Že-
lim si tudi, da ne bo slabih ocen. 

Želim si, da bi se v letu 2022 moja družina razumela in da bi 
na loteriji osvojil zmagovalni dobitek. Želim si, da bi vse smeti 
na svetu izginile.

Želim si, da bi bili vsi zdravi in veseli ter da bi veliko ljubezni 
imeli. Družine naj se imajo še naprej tako rade kot do sedaj. Na 
svetu naj bo čim manj nasilja. Imam pa še eno veliko željo: Ta 
korona naj izgine in se nikoli ne vrne. In da ne govorim o PCT-
-jih, o vseh ukrepih ter lockdownih. V glavnem, želim si, da bi 
bili vsi srečni in zdravi, da nam ljubezni ne zmanjka, da se šole 
ne zaprejo in da ukinejo PCT pogoj.

Ker je bilo leto 2021 polno presenečenj, si za leto 2022 želim, 
da bi se zgodil konec covida-19. Želim, da smo vsi srečni in 
zdravi ter bi imeli super praznike in praznično vzdušje. Želim 
si, da bo leto 2022 lepo, zdravo, srečno, ljubeznivo in veselo. 
Tudi dobre ocene ne bi škodile in bi bile super. Upam, da bo 
prihodnje leto res super. Želim si, da bi bili tudi naši ljubljenčki 
zadovoljni in srečni. Naj se vsakemu uresniči vsaj kakšna želja.

Želim si, da bi v letu 2022 zrastel, bil pametnejši in bolj špor-
ten. Želim si, da bi bili bogatejši in se veliko zabavali ter da se 
konča širjenje covida-19.

sedmošolci OŠ Žetale

"

"



23Žetalske   novice

Modre misli

Ali je 
vredno živeti?

Je!
Komur je 

tisoč vzrokov 
premajhno število,

mu jih, ne da bi 
dolgo razmišljal,

še tisoč 
lahko povem. Bodimo trdni,

odločni, pokončni.
Kot 

z močno roko
iz granita izklesani.

A tudi mehki,
nežni

in polni
ljubezni

v svoji trdoti.

Izkoristimo

življenje.

Ne na način,

kot da bomo 

še kdaj živeli,

ampak tako,

kot da smo 

že neštetokrat

živeli

in je to zadnje 

življenje,

ki ga imamo.

Življenje
nosim v naročju

kot otroka.
Rad ga božam, 
ga ljubkujem, 
ko se smeje,
in tolažim,
kadar joče.

Nočem skrivati
ga v sebi.
Življenje

nosim v naročju.
Rudi Kerševan

Anja Bukšek, 7. razred

Sara Krčar, 9. razred

Žiga Klep, 9. razred

Patrik Vidovič, 8. razred

Polona Fideršek, 
9. razred

Tomaž Korez, 7. razred

Lucija Božičko, 9. razred

Jan Furman, 9. razred

Aleks Kröpfl , 8. razred



22. OBČINSKI PRAZNIK
Letošnji občinski praznik je bil druga-
čen od ostalih v prejšnjih letih, kajti časi, 
zaznamovani z epidemijo, še kar vztraja-
jo. Žal trenutne razmere niso dopuščale, 
da bi bila dvorana ob tem dogodku pol-
na, tako kot je bila v preteklih letih, zato 
smo proslavo prilagodili trenutnim raz-
meram in v dvorano povabili tiste ljudi, ki 
so si to najbolj zaslužili. Gre za ljudi, ki so 
v tem občinskem prostoru in širše v zad-
njih nekaj letih s svojim delovanjem veli-
ko doprinesli k razvoju in prepoznavnosti 
kraja. Zato smo na tej osrednji prireditvi 
ob letošnjem občinskem prazniku pode-
lili občinska priznanja lanskim nagrajen-
cem in priznanja diplomantom, ki so us-
pešno zaključili svoje šolanje v lanskem 
in letošnjem letu, saj so bili zaradi izre-
dnih razmer zaradi covida-19 prikrajšani 
za slovesno podelitev nagrad in priznanj. 
Ob kratkem kulturnem programu, ki ga je 
popestril Moški pevski zbor Kulturnega 
društva Žetale, je bil slavnostni govornik 
še župan Občine Žetale Anton Butolen, 
ki je na kratko spregovoril o pomembnih 
investicijah v občini v zadnjem letu. V 
imenu gostov pa je spregovorila županja 
Občine Majšperk, ga. Darinka Fakin, ki je 
izrazila čestitke za uspešno delo v občini 
in ob občinskem prazniku. 
Osrednja točka proslave je bila podelitev 
priznanj; najvišje priznanje občine, to je 
Zlato plaketo občine Žetale, je prejela 
DRUŽINA PULKO za aktivno delo na po-
dročju gasilstva, kulture in kmetijstva. 
Družina Pulko je v celoti predana gasil-
stvu, saj se v delo PDG Žetale aktivno 
vključujejo ata Stanko, mama Darinka in 
sinova Oto in Danilo. V vseh teh letih je 
družina Pulko skupaj namenila ogromno 
svojega prostega časa in tudi material-
nih dobrin ter s tem prispevala k pove-
čanju požarne varnosti, razvoju samega 
društva in s tem razvoju kraja Žetale. 

Priznanje Občine Žetale sta prejela:
- Milan MIKOLIČ za aktivno delo na hu-
manitarnem področju,
- Albert MOHORKO za aktivno delo na 
področju požarnega varstva in gasilstva.

Na osrednji prireditvi 22. občinskega 

praznika so bili s priznanji nagrajeni tudi 
diplomanti, ki so uspešno zaključili štu-
dij v letih 2020 in 2021; 

1. PREVOLŠEK Brigita, Žetale 99 – kon-
čala študij 17. 9. 2020 na Šolskem centru 
Ptuj – Višja strokovna šola, pridobljen 
strokovni naslov: Ekonomistka
2. ŠIREC Klemen, Nadole 33 – končal štu-
dij 6. 3. 2020 na Višji prometni šoli Ma-
ribor, pridobljen strokovni naziv: Inženir 
logistike
3. STOJNŠEK Katja, Nadole 12 – končala 
študij 23. 9. 2021 na Univerzi v Mariboru 
– Fakulteta za kmetijstvo in biosistemske 
vede, pridobljen strokovni naslov: Diplo-
mirana inženirka agronomije(vs) 
4. TOPOLOVEC Klara, Čermožiše 31 – 
končala študij 15. 9. 2021 na Novi univerzi 
Kranj – Fakulteta za državne in evropske 
študije, pridobljen strokovni naslov: Di-
plomantka upravnega prava(vs) 
5. BRAČEVIĆ Petra, Dobrina 27 – končala 
študij 16. 9. 2020 na Univerzi v Ljubljani 
– Biotehniška fakulteta, pridobljen stro-
kovni naziv: Diplomirana inženirka agro-
nomije in hortikulture(vs)
6. GAJŠEK Tjaša, Žetale 73 – končala štu-
dij 24. 6. 2021 na Univerzi v Ljubljani – 
Filozofska fakulteta, pridobljen strokovni 
naziv: Diplomirana literarna komparati-
vistka (un)
7. PEKLIČ Janja, Dobrina 18 – končala 
študij 14. 2. 2020 na Univerzi v Ljubljani 
–Naravoslovnotehniška fakulteta, prido-
bljen strokovni naslov: Diplomirana inže-
nirka geologije(un)
8. KOPŠE Matjaž, Žetale 10 – končal študij 
11. 12. 2019 na Novi univerzi Kranj – Fakul-
teta za državne in evropske študije, pri-
dobljen strokovni naslov: Magister med-
narodnih in diplomatskih študij
9. KRUŠIČ Martina, Dobrina 22a – konča-
la študij 8. 9. 2021 na Univerzi v Ljubljani 
– Fakulteta za zdravstvene vede, prido-
bljen strokovni naslov: Magistrica bioin-
formatike
10. MLAKAR Alenka, Kočice 37 – konča-
la študij 21. 12. 2020 na Univerzi v Lju-
bljani – Pedagoška fakulteta, pridobljen 
strokovni naslov: Magistrica profesorica 
specialne in rehabilitacijske pedagogike, 
posebne razvojne in učne težave 

11. ŽELEZNIK Tjaša, Kočice 67 – končala 
študij 24. 11. 2020 na Univerzi v Mariboru 
– Ekonomsko poslovna fakulteta , prido-
bljen strokovni naslov: Magistrica eko-
nomskih in poslovnih ved

Prav tako sta bili podeljeni dve poseb-
ni priznanji, povezani z delovanjem na 
področju civilne zaščite, priznanji, ki ju 
letos zaradi epidemije covida-19 ni bilo 
mogoče podeliti na tradicionalni prire-
ditvi ob dnevu CZ naslednjima dobitni-
koma:

- Milku VEKU, ki mu je Poveljnik CZ RS 
Srečko Šestan podelil bronasti znak kot 
priznanje za požrtvovalno in uspešno 
opravljanje nalog zaščite, reševanja in 
pomoči in
- Jožetu VOGRINCU, ki mu je Vlada RS 
podelila spominski znak za požrtvoval-
nost v boju proti covidu-19 pri izvajanju 
ukrepov za preprečevanje širjenja epide-
mije nalezljive bolezni.
Lepši svet s svojim delom gradijo števil-
ni posamezniki in bogatijo našo lokalno 
skupnost. Priznanja občine in zlata pla-
keta so najvišja priznanja Občine Žetale 
za dosežke, ki prispevajo k boljšemu, 
kvalitetnejšemu in polnejšemu življenju 
občanov in imajo pomen za razvoj in 
ugled občine na različnih področjih. Zato 
na tem mestu še enkrat izrekamo iskrene 
čestitke vsem nagrajencem na 22. občin-
skem prazniku občine Žetale. 

Občinska uprava

OBČINE ŽETALE

CIVILNA ZAŠČITA

DIPLOMANTI 2021

DRUŽINA PULKO

NAGRAJENCI 2021


